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Crna Gora 

SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 
 Broj: 01 – 07 

Podgorica, 10.01.2022. godine 

Na osnovu člana 24 stav 2. Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, potvrđene Zakonom o 
potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji („Sl. list Crne Gore“, br. 01/08) i čl. 5, 6 i 14 al. 
14 Zakona o elektronskim medijima („Sl. list Crne Gore“, br. 46/10, 40/11, 53/11, 6/13, 55/16, 92/17 i 
82/20), Savjet Agencije za elektronske medije donosi 

R J E Š E NJ E 

1. Zbog podsticanja na mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima 
crnogorske nacionalnosti, ponovljenog više puta u prethodnih 12 meseci, privremeno se 
ograničava reemitovanje programskih sadržaja pod nazivom „Dobro jutro Srbijo“, „Vikend 
jutro“ „Ćirilica“ i „Posle ručka“, koji se emituju u okviru televizijskog programa „TV Happy“, 
emitera „Happy TV“ d.o.o., iz Srbije, koji je dostupan kroz AVM uslugu na zahtjev „TVZaSve“, čiji 
je pružalac privredno društvo „Radio-difuzni centar“ d.o.o. iz Podgorice. 

2. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče zbog kršenja člana 7 stav 1 Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, kojim je propisano da programski sadržaji, u pogledu njihovog prikazivanja i 
sadržaja, moraju poštovati dostojanstvo ljudskog bića i osnovna prava drugih, kao i da posebno ne 
smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu netrpeljivost.  

3. Transkripti djelova emitovanih sadržaja iz tačke 1 ovog Rješenja nalaze se u Prilogu „Transkripti“ 
ovog Rješenje i čini njegov sastavni dio. 

4. Privrednom društvu „Radio-difuzni centar“ d.o.o. iz Podgorice, imaocu Odobrenja za pružanje 
AVM usluge na zahtjev „TVZaSve“ br. O-AVMOD-10, se nalaže da, odmah po prijemu ovog 
rješenja, bez odlaganja, a najkasnije dana 11. januara 2022. godine, počev od 00:00 
časova, ograniči reemitovanje programskih sadržaja iz tačke 1 ovog rješenja njihovim 
zatamnjivanjem. 

5. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče sa rokom trajanja od šest mjeseca od isteka roka iz tačke 4 
ovog Rješenja. 

6. Privrednom društvu „Radio-difuzni centar“ d.o.o. se nalaže da, u skladu sa članom 140 stav 3 
Zakona o elektronskim medijima, informaciju o izrečenoj mjeri iz tač. 1 ovog rješenja objavi putem 
svog info kanala. 

7. Ovo rješenje će se objaviti na veb-sajtu Agencije za elektronske medije www.aemcg.org.  

8. Protiv ovog rješenja može se pokrenuti upravni spor pred Upravnim sudom Crne Gore. 

9. Ovo rješenje stupa na snagu danom donošenja. 

Obrazloženje 

Evropska konvencija o prekograničnoj televiziji (u daljem tekstu: Konvencija), potvrđena je Zakonom 
o potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji. Tekst Konvencije u originalu je sastavni dio 
ovog Zakona (član 2). Članom 1 Konvencije je propisano da je njena svrha je da olakša prekogranično 
emitovanje i reemitovanje usluga televizijskog programa između država ugovornica. Članom 3 Konvencije je 
propisano da će se ona primjenjivati na svaku programsku uslugu koju emituju ili reemituju entiteti ili 
tehnička sredstva pod jurisdikcijom države ugovornice, bilo putem kabla, zemaljskog odašiljača ili satelita, a 
koja se direktno ili indirektno može primiti u jednoj ili više drugih država ugovornica. 

Članom 4 Konvencije predviđeno je da će „države ugovornice osigurati slobodu izražavanja i 
informisanja u skladu sa članom 10 Konvencije za zaštitu ljudskih prava i osnovnih sloboda, i garantovaće 
slobodu prijema, i neće na svojim teritorijama ograničavati reemitovanje programskih usluga koje su u 
skladu sa odredbama ove konvencije“. 
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Članom 7 stav 1 Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, propisano je da svi programski 
prilozi, u pogledu njihovog prikazivanja i sadržaja, treba da poštuju dostojanstvo ljudskog bića i osnovna 
prava drugih, kao i da posebno ne smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu netrpeljivost.  

Članom 24 stav 1 Konvencije je propisano da kada neka država ugovornica ustanovi da je došlo do 
kršenja Konvencije, ona će o navodnom kršenju obavijestiti državu ugovornicu koja vrši emitovanje i te dvije 
države ugovornice će nastojati da prevaziđu poteškoće na osnovu odredaba čl. 19 (Saradnja između država 
ugovornica), 25 (Mirenje) i 26 (Arbitraža) Konvencije. 

Stavom 2 člana 24 Konvencije je propisano da, ako je navodno kršenje očigledne, ozbiljne i teške 
prirode i pokreće važna javna pitanja, a tiče se člana 7 st. 1 i ako se nastavi još dvije nedjelje nakon 
obavještenja, država ugovornica koja vrši prijem može privremeno da obustavi reemitovanje inkriminisane 
programske usluge. 

Članom 3 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama (2010/13/EU, u daljem tekstu: Direktiva) 
propisuje da države članice osiguravaju slobodu prijema i na svojoj teritoriji ne ograničavaju reemitovanje 
audiovizuelnih medijskih usluga iz drugih država članica zbog razloga koji spadaju u oblasti koordinirane 
ovom Direktivom. Stavom 2 član 3 Direktive je propisano da, u vezi sa televizijskim emitovanjem, države 
članice mogu privremeno odstupiti od stava 1 ako se ispune sljedeći uslovi: 

a) televizijskom emisijom koja dolazi iz druge države članice se očigledno, ozbiljno i teško krši 
član 27 stav 1 ili 2 i/ili član 6; 

b) tokom prethodnih 12 mjeseci, emiter je prekršio odredbu (odredbe) navedene u tački (a 
najmanje dva puta; 

c) predmetna država članica je pisanim putem obavijestila emitera i Komisiju o navodnim 
kršenjima i o mjerama koje namjerava da preduzme ako se takvo kršenje ponovi;  

d) konsultacije sa državom članicom koja emituje i Komisijom nisu rezultirale prijateljskim 
dogovorom u roku 15 dana od dana obavještenja predviđenog tačkom (c i navodno kršenje 
se nastavlja. 

Članom 6 Direktive je predviđeno da države članice na odgovarajuće načine osiguravaju da 
audiovizuelne medijske usluge koje pružaju pružaoci medijske usluge u njihovoj nadležnosti ne sadrže bilo 
kakvo podsticanje na mržnju na osnovu rase, pola, vjere ili nacionalnosti. 

 Crna Gora je saglasno obavezama predviđenim Sporazumom o stabilizaciji i pridruživanju EU, izvršila 
usaglašavanje sa Direktivom iz 2010. godine kroz usvajanje Zakona o elektronskim medijima (u daljem 
teksut: Zakon). 

Članom 5 Zakona je propisano da Crna Gora obezbjeđuje slobodu prijema i reemitovanja AVM 
usluga iz država članica Evropske unije i drugih evropskih država potpisnica Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, a može u pojedinim slučajevima ograničiti slobodu prijema i reemitovanja, u skladu 
sa međunarodnim ugovorima i ovim zakonom. 

Članom 6 Zakona je predviđeno da se graničenja iz člana 5 ovog zakona mogu preduzeti u odnosu 
na televizijske programe iz drugih država, pod uslovom da je:  

a) emiter u prethodnih 12 mjeseci emitovanjem televizijskog programa koji dolazi iz zemlje 
članice Evropske Unije najmanje dva puta otvoreno, ozbiljno ili teško prekršio odredbe člana 
48 stav 2 i člana 55 st. 1 i 2 ovog zakona, 

b) Crna Gora pisanim putem obavijestila emitera i Evropsku komisiju o kršenju i ograničenjima 
koja namjerava da preduzme ukoliko dođe do ponovnog takvog kršenja, 

c) Crna Gora obavila konsultacije sa državom članicom u čijoj je nadležnosti emiter i 
Evropskom komisijom, koje ni nakon 15 dana od dana dostavljanja obavještenja iz stava 1 
alineja 1 ovog člana nijesu dovele do sporazumnog rješavanja, a nastavljeno je sa 
emitovanjem takvog programa. 

Članom 14 Zakona propisano je da Savjet Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: Savjet 
Agencije) preduzima mjere radi privremenog ograničenja slobode prijema i reemitovanja AVM usluga iz 
drugih država u skladu sa članom 6 ovog zakona. 

Članom 48 stav 2 Zakona je propisano da se „AVM uslugom se ne smije podsticati mržnja ili 
diskriminacija po osnovu rase, etničke pripadnosti, boje kože, pola, jezika, vjere, političkog ili drugog 
uvjerenja, nacionalnog ili socijalnog porijekla, imovnog stanja, članstva u sindikatu, obrazovanja, društvenog 
položaja, bračnog ili porodičnog statusa, starosne dobi, zdravstvenog stanja, invaliditeta, genetskog 
nasljeđa, rodnog identiteta ili polne orijentacije“.  
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Članom 55 st. 1 i 2 Zakona je propisano da je „emiter dužan da poštuje privatnost i dostojanstvo 
građana i štiti integritet maloljetnih lica“, kao i da je dužan da „objavi zvučno i vizuelno upozorenje za 
programske sadržaje kojima se može ugroziti fizički, zdravstveni, moralni, mentalni, intelektualni, emotivni i 
socijalni razvoj maloljetnika i takve programe jasno označi vizuelnim simbolom tokom čitavog trajanja i 
emituje te programske sadržaje u vrijeme i na način za koji je najmanje vjerovatno da će ga maloljetnici u 
uobičajenim okolnostima čuti ili vidjeti“. 

Privredno društvo „Radio-difuzni centar“ d.o.o. iz Podgorice, imalac Odobrenja za pružanje AVM 
usluge na zahtjev „TVZaSve“ br. O-AVMOD-10, u okviru svog kataloga programa distribuira TV program „TV 
Happy“, emitera „Happy TV“ d.o.o., iz Srbije. 

Uvidom u emitovane progamske sadržaje ovog emitera, Agencija za elektronske medije Crne Gore 
uočila je prisustvo programskih sadržaja koji predstavljaju kršenje člana 7 Konvencije o prekograničnoj 
televiziji i člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama.  

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je dana, 14.09.2021. godine, uputio Regulatornom telu za 
elektronske medije u Srbiji Obavještenje o kršenju člana 7 stav 1 Konvencije o prekograničnoj televiziji i 
člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama u programu „TV Happy“ (akt broj 01- 981 od 
14.09.2021.godine). Obavještenje je dostavljeno i emiteru „TV Happy“. 

Po mišljenju Savjeta Agencije, emiter je očigledno i ozbiljno kršio pomenute standarde, time što je 
kroz različite sadržaje nedvosmisleno i u više slučajeva emitovao sadržaje koji podstiču mržnju, netrpeljivost i 
diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti. Učestalim emitovanjem (posebno uočenim u 
periodu avgust – septembar 2021. godine), u okviru sadržaja različitih formi i žanrova, koristilo se pogrdno, 
uvredljivo ili uznemiravajuće izražavanje koje podstiče intenzivne negativne emocije, iskazivanje 
neprijateljstva ili želju za diskriminacijom, kao i omalovažavanje ili obezvrjeđivanje pripadnika crnogorske 
nacionalnosti, negiranjem njihovog nacionalnog identiteta i posebnosti. 

Savjet Agencije je posebno ukazao, ali se nije ograničio, na emisije: 

- Posle ručka“, emitovane 19. i 30. avgusta i 01. i 06. septembra 2021. godine,  

- „Dobro jutro Srbijo”, emitovane 12, 15, 18, 20, 21, 22, 23, 24, 29. i 31. avgusta i 01, 02, 03, 04, 
06, 07. i 09. septembra 2021. godine,  

- „Vikend jutro“, emitovanu 05. septembra 2021. godine,  

- „Ćirilica“, emitovane 30. avgusta i 06. septembra 2021. godine  

i dostavio je pregled podataka o segmentima gore navedenih sadržaja. 

Uvažavajući da se radi o pitanju od javnog interesa, odnosno kršenju standarda propisanog 
pomenutim međunarodnim dokumentima, na čije poštovanje su se obavezale Crna Gora i Srbija, Savjet 
Agencije je tom prilikom uputio poziv Regulatornom telu za elektronske medije u Srbiji da, u okviru svojih 
nadležnosti, preduzme neophodne radnje radi utvrđivanja odgovornosti za uočene nepravilnosti, kao i mjere 
za njihovo otklanjanje u najkraćem mogućem roku. Izražena je spremnost da se dostave sve neophodne 
dodatne informacije i zatraženo da se obavještenje o ishodu preduzetih mjera dostavi u pisanoj formi što 
prije, a najkasnije u roku od 15 dana od dana dostavljanja obavještenja. Naglašeno je da, ukoliko se i nakon 
isteka navedenog roka nastavi kršenje pomenutih standarda, Savjet Agencija će preduzeti mjere 
ograničavanja reemitovanja programa na teritoriji Crne Gore. 

Regulatorno telo za elektronske medije u Srbiji je aktom br. 07-1677/21-7 od 04.10.2021. godine 
(zaveden kod Agencije za elektronske medije pod brojem 01-981/1 od 04.10.2021. godine), od Savjeta 
Agencije tražilo odlaganje donošenja odluke u postupku za utvrđivanje odgovornosti emitera „TV Happy“. Na 
sjednici održanoj 07. oktobra 2021. godine, Savjet Agencije za elektronske medije je razmotrio i nije usvojio 
predmetni zahtjev (akt broj 01-981/1 od 07.10.2021. godine). Regulatorno telo za elektronske medije u 
Srbiji nije dostavilo bilo kakvo izjašnjenje ili drugu informaciju povodom navoda datih u Obavještenju od 
14.09.2021.godine. 

Na sjednici Savjeta Agencije, održanoj 8. januara 2022. godine, Savjet Agencije je zaključio da je u 
okviru TV programa „TV Happy“, i nakon dostavljanja Obavještenja od 14.09.2021.godine, nastavljeno sa 
emitovanjem spornog izražavanja. Pri tome, Savjet Agencije je imao u vidu, ali se nije ograničio, na emisije 
„Dobro jutro Srbijo”, emitovane 4. januara 2022. godine (dio u kojem je gost bio Vojislav Šešelj, SRS) i 5. 
januara 2022. godine (dio u kojem su gosti bili Ljubiša Ristić, reditelj; Gradiša Katić, urednik lista „Afera“ i 
Vojislav Šešelj, SRS (telefonsko uključenje)). 

Sadržaj (transkript) emitovanih dijelova emisija „Dobro jutro Srbijo“, „Vikend jutro“ „Ćirilica“ i „Posle 
ručka“, koje je savjet Agencije imao u vidu, nalazi u Prilogu „Transkirpti“. 

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je zaključio da je emiter očigledno i ozbiljno kršio 
pomenute standarde, time što nedvosmisleno, u kontinuitetu i namjerno emitovao sadržaje koji podstiču 
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mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti. Učestalim emitovanjem 
(posebno uočenim u periodu avgust – septembar 2021. godine), u okviru sadržaja različitih formi i žanrova, 
korišćeno je pogrdno, uvredljivo ili uznemiravajuće izražavanje koje podstiče intenzivne negativne emocije, 
iskazivanje neprijateljstva ili želju za diskriminacijom, kao i omalovažavanje ili obezvrjeđivanje pripadnika 
crnogorske nacionalnosti, negiranjem njihovog nacionalnog identiteta i posebnosti. 

Osnovni diskurs posmatranih sadržaja predstavlja insistiranje na nacionalnom identitetu kao temelju 
za koji se vežu određene kulturne, istorijske i dominantno političke karakteristike i odluke. U ovim sadržajima 
se insistira na ispravnosti i čistoti politike jedne nacije, vrši promocija ideja koje zagovaraju jedinstvo etničke 
grupe, nezavisno od državnih granica. Pravo koje proizilazi iz nacionalnih i etničkih interesa predstavlja se 
kao preče, u odnosu na bilo koje drugo pravo. Sadržaje karakteriše neskriveni nacionalizam ili 
etnonacionalizam, ponosno istican od stane jednog broja učesnika.  

Diskurs sadržaja je zasnovan na etnonacionalističkim idejama da država pripada jednom narodu 
(„Crna Gora je odvajkada srpska zemlja“; „To je naše more. To je srpsko more. Mogu oni da pričaju šta 
hoće.“; „Ko je zidao taj manastir? Zidali su isključivo Srbi. Ne možeš da kažeš – zidali Crnogorci. Nisu. 
Crnogorci nisu ni postojali.“ itd.), a ne svim građanima jedne države.  

U sadržajima se negira postojanje crnogorske nacije („crnogorski narod nije prirodna tvorevina“) i 
svodi na „geografski pojam“ ili predstavlja produkt onih koji su „oboljeli od komunizma dobili novi identitet – 
milogorstvo“, te da je „taj novi nacionalni identitet koji je praktično dodijeljen glavni generator mržnje prema 
sopstvenim korijenima“. 

Naslanjajući se na stavove kojima se negiraju istorijski konteksti postojanja crnogorske nacije, u 
emitovanim sadržajima se iskazuje vidna netrpeljivost prema njenim pripadnicima. „Konvertit“ je nerijetko 
termin za građane Crne Gore koji se etnički izjašnjavaju kao Crnogorci. Kako se često pojašnjava, 
konvertitstvo je veoma opasno jer „Konvertiti uvijek mrze svoje korjene, ono što su nekad bili“. 
Dehumanizirajući pripadnike crnogorske nacije i označavajući ih kao „izrode“ i „izdajnike“ koji su „mućkovi“, 
emitovani sadržaji podstiču neprijateljstvo („Da li crnogorski identitet može da se afirmiše, a da nije 
antisrpski?“), netrpeljivost i dovodi u pitanje pravo na dostojanstvo i nacionalno izjašnjavanje, saglasno 
vlastitom uvjerenju. „U Evropi postoje trans osobe, koje žele da mijenjaju pol i oni su tamo elita. U Crnoj 
Gori imamo sličnu situaciju, imamo ljude koji rodjeni kao Srbi, čiji su preci bili Srbi, međutim oni se ne 
osjećaju kao Srbi, već kao Crnogorci, lažni Crnogorci i slobodno možemo da kažemo da su to trans osobe.“ 

Građani Crne Gore koji se izjašnjavaju kao Crnogorci se, takođe, uobičajeno nazivaju pogrdnim i 
omalovažavajućim teminima „milogorci“ i „montenegrini“ čime se negira istorijski kontekst postojanja 
crnogorske nacije i na uvredljiv način pitanje nacionalnog identita svodi na pripadnost jednoj političkoj 
grupaciji. „Danas su najgori srpski izdajnici crnogorske ustaše, to su ovi montenegrini.“ 

Crnogorska nacija se dovodi u vezu sa ustaškim pokretom i iznose se mišljenja da je njen nastanak 
posljedica ustaške ideologije te da je u pitanju „radikalna pojava koja ima potencijal da djeluje razorno, po 
bezbjednost građana“. Crnogorci „imaju veze sa ludačkim antiteizmom i ustaškim narativom NDH“, „To treba 
posmatrati kao psihijatrijske slučajeve“. 

Ciljna grupa se karakteriše kao suštinski nemoralna („Nijedan častan čovjek na Cetinju neće da kaže 
za sebe da je Crnogorac po nacionalnosti. Svaki kaže – ja sam Srbin, srpskog roda a Crnogorac mi je 
regionalna pripadnost“), zla („To je kontinuitet ideologije koja je začeta još u vrijeme Lucifera“), opasna 
(„Neko može da bude narkoman, nasilnik, siledžija, silovatelj, a neko može da bude lažni Crnogorac koji 
napada svoju otadžbinu, pretke.“) i sklona kriminalu („Niko nije pljačkao na Kosovu kao Crnogorci“).  

Grupa se kritikuje sa pozicije moralne čistote („već 50 godina ni jedan Beograđanin u Crnoj Gori nije 
uspio, ne da ubije čoveka, nego da izvuče novčanik, da ukrade sladoled“, „Asocirajući na to da je veliki broj 
Cetinjana napravila italijanska okupaciona sila za vreme Drugog svetskog rata jer je bilo Cetinjanki poprilično 
koje su se kurvale sa italijanskim oficirima i vojnicima“, „Cetinjanke se kurvale sa Italijanima.“), prikazuje se 
kao „uzurpator“ pozicija koje joj ne pripadaju („posle II Svjetskog rata je bilo više ambasadora i generala iz 
bilo kog sela oko Cetinja nego iz cele Hrvatske, Bosne ili Srbije“) i koja „doživljava Beograd kao ratni plen“.  

Insistiranje na pitanju identiteta doprinosi i podgrijava ideje netrpeljivosti i sukobljavanja, suprotno 
idejama solidarnosti i građanskog društva, ugrožava multietničku toleranciju i narušava socijalnu koheziju. 
Opisani govor ne predstavlja posrednu i skrivenu intervenciju, ne predstavlja izuzetak, već je pravilo. On je 
direktan i jednostavan i kao takav usmjeren da uzrokuju i veću reakciju.  

Negativna stereotipizacija ne samo da oblikuje stav prema grupi već utiče na ponašanje i percepcije. 
Negativni stereotipi za članove grupe, ne uzimajući u obzir individualne razlike, vode u predrasudu i 
diskriminaciju. Opisani diskurs pogoršava činjenica da je ovakav govor uobičajen i ponavljajući, da opravdava 
postojanje predrasuda i netrpeljivosti prema određenim grupama i ima tendenciju da produbljuje i povećava 
etničku netrpeljivost. 





PRILOG - TRANSKRIPTI 

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo / Vikend jutro 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 12.08.2021. 

Gost: Dragomir Anđelković  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

Od 07:05:48 

Voditeljka: Nastavljamo naš jutarnji program, gospodin Dragomir Anđelković, malo pre 
pomenuti, ovoga jutra sa nama, dobro jutro, dobro došli. Pročitali smo Vašu izjavu vezano za 
Crnu Goru i za potencijalne, kako „Objektiv“ piše, građanski rat, to jest nemire koji mogu uslediti 
u narednom periodu. Vi ste i rekli da u periodu...uđite Mariću, uđite slobodno, evo sad ću da 
citiram, gde nam je „Objektiv“, jesmo krenuli...evo ga „Objektiv“. Govorilo se, govori se, upravo, 
o tome da u „...atmosferi građanskog rata gubi se ratno razmišljanje i zato se raspiruje mržnja i 
sukobi u Crnoj Gori oko svakog pitanja, posebno kada se spomene Srpska pravoslavna crkva“. To 
ste vi rekli.  

Anđelković: Da, naprosto radi se o tome što ogromna većina ljudi koji se deklarišu kao 
Crnogorci danas, čak i istraživanja koja su sprovodila svojevremeno razne organizacije bliske Milu 
Đukanoviću pokazuju da su svesni srpskog porekla, a jedna trećina se i osećaju kao Srbi u 
potpunosti, samo se iz raznih razloga, deklarišu kao Crnogorci. Jer ne možete da radite u policiji, 
ne možete da radite u sudstvu, ne možete da radite u vojsci, ako ste Srbin. Oni koji su ih naterali 
da tako se orjentišu, oni koji raspiruju mržnju, odnosno stvaraju identitet kao antiidentitet, svesni 
su onog momenta kada bi prestali sa svojim aktivnostima, kad bi primirili stvari, kad bi se lopta 
umirila, ljudi bi počeli da racionalno misle. Šta će nam to? Šta će nam takva podela? Zašto bi 
jedan brat bio Srbin, drugi Crnogorac, pa mi smo isto, mi smo Srbi i Crnogorci, jedan narod sa 
specifičnošću, državnom. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 15.08.2021. 

Gosti: Aleksandar Šešelj, Aleksandar Raković  

Voditelji: Božidar Gutić i Anđela Lakićević 

Od 09:11:35 

Raković: Trebalo bi više da se obrati aspekt na radikalizaciju tog tzv. crnogorskog bloka, koji u 
sebi nosi neku ustašku energiju. Kad kažem ustašku, uopšte ne preterujem, jer ja se bavim i u 
stručnom smislu, kao profesor istoričar, tim novim ustaškim pokretima od Gospića do Cetinja. To 
je jedna vrlo radikalna pojava, koja ima potencijal da vrlo razorno deluje po bezbednost građana.  

Od 09:12:40 

Raković: Ti ljudi su potpuno izgubili razum, znate kad izgubite srpski identitet, kao što su ga oni 
odbacili, ti ljudi koji su prešli, zajedno sa Đukanovićem na drugu stranu i postali bliski onima u 
Ljubuškom, Čapljini, onim najokorelijim Hrvatima. Čak se ti najokoreliji Hrvati, ja pratim naravno 
njihove portale, pitaju kako je moguće da su Cetinjani postali veće ustaše, na primer, od Hrvata 
u Livnu. To nisu ni sami oni očekivali, ali zaista se dogodilo. Tako da su moguće sve vrste 
provokacija na Cetinju, ne treba to uopšte potcenjivati.  

Od 09:13:22 

Voditelj: Opet, ta kriza identiteta deluje kao da je glavni generator mržnje prema sopstvenim 
korenima.  

Od 09:26:31 

Raković: Brine me ovaj događaj na Cetinju, da se ne dogodi slično nešto što se dogodilo u 
Potočarima kad je predsednik Vučić, tada je bio predsednik Vlade. 

Voditeljka: Pa sve nas to brine. I narod u Crnoj Gori je vrlo zabrinut.  

Od 09:29:15 
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Raković: Ovaj događaj na Cetinju, vraćamo se, dakle stvara bojazan. Predsednik Vučić je imao 
veliku sreću što su u Srebrenici bile i služba Republike Srpske i služba Republike Srbije. I 
Srebrenica je na teritoriji Republike Srpske, dakle, ona je u našoj zemlji. A kada je reč o Cetinju, 
to je jedan radikalni rezervat najokorelijih ustaša, gde pitanje je da li bi čak i bezbednosne službe 
dobronamerne mogle nešto da urade. To je bojazan koju iskazujem. Možda se na Cetinju zaista 
ništa ne dogodi, ali sumnjam u to da se ništa neće dogoditi. Očekujem da će biti incidenata. 

Voditeljka: Pa najavljuje se s obe strane.  

Raković: Ili nižeg intenziteta, ili čak višeg intenziteta. Ne treba se igrati sa tim stvarima. Znate, 
to je jedan ambijent, gde je vrlo lako moguće, s obzirom da je okruženo brdima i planinama, vrlo 
lako organizovati potpuni haos.  

Od 09:31:00 

Raković: To Cetinje više nije ono srpsko Cetinje. Tamo se desio nesvakidašnji preokret, kakav 
se dešava na dinarskom prostoru, dakle ako vidimo od Anta Starčevića, do... 

Šešelj: Konvertitstvo. 

Raković: Tako je, konvertitstvo. Dešava se i evo vidimo ga. Mi ga sad, imamo privilegiju da 
gledamo. Kažem privilegiju u negativnom smislu, da vidimo kako je bilo našim precima u Lici, 
Dalmatinskoj zagori, zapadnoj Hercegovini, kada su gledali konverziju njihove rodbine, njihovih 
najbližih. I sad mi to gledamo, na primeru Cetinja i drugih okorelih crnogorskih separatista, koliko 
je to strašno i koliko je to jezivo. 

Šešelj: Konvertit uvek mrzi ono što je nekada bio.  

Raković: Naravno. I one koji ga podsećaju na to. 

Voditelj: Svoje korene.  

Šešelj: Svoj lik u ogledalu. 

Od 09:52:26 

Raković: Što se tiče razgraničenja i ovih, treba ih testirati u Crnoj Gori, između Srba i Albanaca, 
gde nema otvorenih pitanja. Dakle, Malesija, Plav i Gusinje, gde ima jasno razgraničen srpski deo 
Plava i muslimanski deo Plava. Takođe i Rožaja, ako je moguće. Tu treba testirati razgraničenje, 
pa videti kako funkcioniše. Na Kosovu i Metohiji to, verujem, ne bi moglo da funkcioniše, tako da 
se ne treba u to upuštati.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 18.08.2021. 

Gosti: Aleksandar Raković, Ljuban Karan, Suzana Grubješić  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

Od 08:28:57 

Voditelj: Ko vlada Cetinjem? Kavački klan? Čekaj, polako... 

Raković: Cetinjem vladaju ustaše. Izvinjavam se što moram tako da kažem... 

Voditelj: Nikad nisi bio... (nerazgovjetno)... prema tome može... 

Raković: Ne, ne, ali pazite... U pravom smislu te reči, Cetinje danas po pojavi, po ikonografiji, 
po pesmama koje se pevaju, po stavu, po odnosu prema NDH, apsolutni bastion novoustaštva na 
prostoru Jugoslavije danas... 

Voditelj: Dobro, Tompsonove pesme se pevaju i u Podgorici... 

Raković: To su ovi koji dođu sa Cetinja. Čak i na hrvatskim portalima, ovim radikalnim, 
desničarskim, se pitaju kako je moguće da Cetinje preuzima primat u novoustaštvu od zapadne 
Hercegovine. Oni su preuzeli. To što će se desiti na Cetinju, može da bude veoma gadno. 

Voditelj: A šta ti očekuješ?  

Raković: Očekujem svakako da bude nemira. Dakle, koji intenzitet će biti nemira, to ja ne znam.  

Od 08:31:20 

Voditelj: Čekaj, ti si da se obavi ustoličenje u tom hramu koji deluje kao hram Svetog Save? 
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Raković: Biće 20, 30 hiljada Srba na tom ustoličenju. Sve će proći mirno. O tome se radi. Dakle, 
danas je Cetinje nesigurnije mesto za srpske episkope, njihovu pratnju i verni narod nego 
Ljubuški, Čapljina, Gospić... 

Voditelj: Široki brijeg. 

Raković: Široki brijeg... Sad da ne ređam. Zadar, Šibenik. Dakle, danas je Cetinje nesigurnije 
mesto, opakije mesto i videti u Cetinju ono što je Cetinje bilo do pre stotinu godina, to ne treba 
tako više gledati. Dakle, taj narod je potpuno konvertovao, prešao iz srpskog identiteta  u krajnje 
antisrpski identitet. Ne treba praviti... 

Voditelj: I još se dokazuju u tome... 

Raković: Apsolutno. To i jeste suština. To je podsvesno i svesno. Znači ne treba od Cetinja 
praviti nikakvo kultno mesto. Tamo se više ništa ne dešava. Sela u Srbiji, u Šumadiji, neka su 
veća od Cetinja. Dakle, Cetinje ima važnost za srpsku istoriju, ali... 

Voditelj: On je i dalje prestonica Crne Gore. 

Raković: Cetinje ima važnost za srpsku istoriju. To je jedna od srpskih prestonica, ali i Prizren je 
bio, a iz Prizrena smo oterani.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 20.08.2021. 

Gosti: Dejan Miletić, Milan Kuzmanović  

Voditelji: Božidar Gutić i Anđela Lakićević 

Od 06:16:47 

Voditeljka: Ali evo kad već pričate o toj vrsti mržnje, šta će se desiti u Crnoj Gori? Šta će se 
desiti? 

Miletić: Šta će se desiti? 

Voditeljka: Ja sam imala priliku juče da čujem izjavu jednog građanina Cetinja, pokušaću da 
citiram, a ukoliko pogrešim koje slovo, oprostiće mi. „Ne znam što oni traže na Cetinje, već su, 
već su, kaže, jednom išli na traktore, bojim se da će im se opet ponovit“. 

Miletić: Ma koje Cetinje? 

Voditeljka: I šta to sad treba da znači? 

Kuzmanović: Pa to je, definitivno, raspirivanje nacionalne mržnje. 

Voditeljka: ...Slažem se. 

Kuzmanović: Vidimo da to ide u pravcu sad i verskih ograničavanja, što nije ništa novo, dakle, 
režim Mila Đukanovića je to radio svaki put, o tome smo pričali prošle nedelje. Svaki put kada 
imate potrebu da se ostvari uspeh, politički uspeh na izborima potežu se te neke nacionalne 
podele u Crnoj Gori. 

Voditeljka: Ali trebaju li nam ovakve scene? 

Kuzmanović: Naravno da ne, naravno da ne treba 

Voditeljka: Evo imamo... imamo sad priliku da vidimo koliko je surov, surov rat. Zašto se ide u 
tom pravcu, nije mi jasno. 

Kuzmanović: Pa zato što je nekim ljudima su jednostavno funkcije i politička korist bitniji nego 
sigurnost i bezbednost, da ne pričamo o opštem napretku kao nekom apstraktnom vicu, dakle, za 
te ljude, u njihovim glavama, najbitnije je da oni steknu određene političke poene, a to rade, 
upravo, dokazvanjem preko društvenih mreža. I to je dobro dok se radi na društvenim mrežama, 
kada se to bude radilo na ulici, e onda to već postaje bezbednosni problem. Ali vi na društvenim 
mrežama možete da prepoznate, upravo, te stvari. 

Voditeljka: Ali težinu, slažem se, ali težinu reči „već su jednom bežali na traktorima, bojim se da 
im se ne ponovi opet“, jel' se tu veliča neka tuga Srba koji su morali da napuste svoje domove, 
ne razumem? 
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Kuzmanović: Ne samo tuga, nego etničko čišćenje koje je sprovedeno, zapravo, u „Oluji“ i to, 
upravo, sada kada je i godišnjica tih događaja, tako da, to je definitivno nešto na šta 
bezbednosne službe treba da obrate pažnju. 

Od 06:19:16 

Kuzmanović: Ja ne znam zbog čega gospodin Abazović bolje prolazi u Briselu, kada priča o 
nekim uticajima stranih službi, a ne dobija ni jedno pitanje u vezi sa organizovanim kriminalom i 
neorganizovanim kriminalom, opet, koji se dešava u Crnoj Gori. Dakle, narušavaju se osnovne 
ljudske slobode, narušavaju se verske slobode, pozivanje na linč, glorifikovanje etničkog čišćenja, 
sve to prolazi bez ikakvog komentara što od gospodina Abazovića, što iz Brisela.  

Od 06:22:45 

Miletić: Ne možete na lažima budućnost da gradite. Nit' se boji patrijarh, nit' se boji srpski 
narod, ne samo u Crnoj Gori, nigde se ne boji. Mi smo izdržali takve pritiske i bombardovanje, 
izolaciju i ceo svet na vratu i tako dalje i podigli se. I neka ne gaji iluzije niko, niko da... mislim da 
su u velikim iluzijama i Milo Đukanović i tamo Bošnjaci u Bosni i Hercegovini i na Kosovu i 
Metohiji. Niti zaboravljamo, znači, sve se dobro evidentira, pamti, vodi računa. Mi smo omogućili 
mnogima lep život, omogućili nove države u regionu, oslobodili narode, i tako dalje, a da se 
pljuje srpski narod, da se ponižava srpski narod, to se neće dozvoliti. Mnogi će se iznenaditi u 
Crnoj Gori dizanjem Srbije, podizanjem značaja Srbije i njenog ugleda, ekonomskog značaja, 
namaju argumente da budu kvinslinzi u Crnoj Gori, na šta to liči, pa uvek je to perjanica srpstva 
bila, pa nisu oni izmislili Crnu Goru, pa Milo Đukanović bi voleo. 

Voditelj: Ali uvek je postojao separatistički pokret u Crnoj Gori, još... 

Miletić: Postoji zato što strani sistemi žele uvek da nas vrate unazad, da nas podele, pa evo šta 
je urađeno na Balkanu sa srpskim narodom, kroz vere različite, kroz nametanje, to je sve 
iscepkano da bi se... 

Voditeljka: Pa može li već jednom da se stavi tačka na to, možemo li da živimo normalno kao 
civilizovani ljudi ili moramo večito da pretimo traktorima? 

Miletić: Mi ćemo, to će…, taj šljam ćemo očistiti pre ili kasnije kao narod, nema tu Srbija ili Crna 
Gora ili...mi kao narod ćemo to postepeno, nema nikakvih prečica niti..., mi smo spremni da 
sačekamo sve, doći će sve na svoje, nek' se niko ne brine. A ovi što kuvaju kašu tamo, vekovima 
je Mitropolit Crne Gore bio biran, ustvari, na Cetinju i to se zna i to je čast, a ne uzurpacija bilo 
čega. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 21.08.2021. 

 Gosti: Aleksandar Raković, Vladimir Dobrosavljević, Blagoje Baković  

Voditelji: Božidar Gutić i Anđela Lakićević 

Od 10:15:54 

Voditeljka: Hoću da vam objasnim da postoji jedna vrsta takvog odvratluka, moram to da 
kažem, gde oni tvrde da oni nemaju gde da održavaju sve to, zato što je crkva Srbije zaposela 
njihove manastire. 

Od 10:17:51 

Baković: Pesma po kojoj se ovo gostovanje ovde odvija, koja se zove „Crna Goro, stidiš li se?“, 
ona je prvi put izašla u kulturnom dodatku „Politike“ 2006. godine, pod naslovom „Kroz valove 
srama“. I to je prvo i poslednje njeno pojavljivanje pod tim naslovom. Jer jedne noći kod pesnika 
Tode Nikoletića, sedeći, Matija mi je predložio posle trećeg govorenja, tražio mi je treći put da 
mu je kažem, rekao je neka se zove „Poljubac“. Mada ta pesma i taj poljubac obećava neku 
ljubav, međutim Judin poljubac je najsramniji poljubac u istoriji čovečanstva i taj poljubac se 
desio i tada, kada je na divanu Vlade Crne Gore primljen neki Agim Čeku i posle toga taj poljubac 
je usledio pre nego što će priznati Kosovo Crna Gora. I ta pesma se zove „Poljubac“ i ja bih voleo 
da njom malo osvetlim ovu našu današnju...(nerazgovjetno) 

Voditelj: Samo izvolite. 
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Baković: Znači, ona je nastala tada i Crnoj Gori sam napisao jednu pesmu posle gotovo 
dvadeset godina. Ovoj Crnoj Gori kojoj se mi nadamo i koju očekujemo, Njegoševoj Crnoj Gori. 
Jer Crna Gora postoji hiljadu godina i ona je uspela da toliko se odrodi od sebe, njena vlast, ne 
narod, ne govorim o narodu, nego o njenoj vlasti, da zloupotrebi svoj položaj i da se toliko 
odrodi,  da umesto da slavi hiljadu godina Svetog Jovana Vladimira i postojanja Crne Gore, ona 
je slavila tada deset godina otcepljenja od svog hiljadugodišnjeg postojanja i svoje 
hiljadugodišnje pameti i istorije. Dakle, „Poljubac“: 

„Crna Goro, od kada si crna i od kad te sveci dižu Bogu 

Nisi nikad zabadala trna svome bratu u ranjenu nogu. 

Crna Goro, od kada si gora, nisi uru dočekala slablju  

Nego što si krvnika od skora poljubila u krvavu sablju 

Koja pliva, goro moja prosta, krvlju, dok je bratu drala kožu  

Ali je teže od toga što osta tvoj poljubac na krvavom nožu. 

I nesrećo, od kad mala posta, manja nego i zrno prosovo 

Tim poljupcem krvavoga gosta sretaš da mu čestitaš Kosovo.  

Zaboravi da na tebe gleda Sveti Petar i ostroška greda 

Njegoš iz svih vekova u veku da te pita ko je Agim Čeku? 

Crna Goro, pred svijem gorama, ne pitam te kroz valove srama 

Ima li te, vidiš li se, no te prosto pitam stidiš li se?“. 

Od 10:24:40 

Raković: Te stvari se koriste za politiku od ’41. godine. Kako je krenulo sa konvertovanjem 
identiteta, prvo od strane italijanskih fašista, koji su prvi proglasili, zajedno sa separatistima 
takozvanu crnogorsku naciju, pa onda od komunista ’45. koji su drugi to isto učinili, od tog 
momenta kreće fabrikovanje identiteta i teror nad istorijom Crne Gore i to traje evo do danas. 
Dakle, ako vidimo koliko je to godina, to je osamdeset i nešto godina i dobro je što je srpstvo 
pokazalo da je ovako vitalno u Crnoj Gori. U drugim sredinama, gde su bili slični inženjerinzi, kao 
što je na primer Austrija, ili kao Ukrajina, mnogo manje je očuvano od tog izvornog identiteta, 
nego što je to u Crnoj Gori. Dakle, Crna Gora i Srbi u Crnoj Gori pokazali su se kao najjači 
protivnik etničkim inženjerinzima i fabrikovanju identiteta. Tako da, s obzirom da je ova Crna 
Gora od ’41. odnosno ’45. nastala na negiranju srpske istorije, srpskog identiteta Crne Gore, to je 
njena suština bila, mi sad vidimo eskalaciju tog nasilja.  

Od 10:33:35 

Voditelj: Gospodine Rakoviću, da li je taj novi identitet koji je dodeljen praktično, nacionalni 
identitet, glavni generator mržnje prema sopstvenim korenima? 

Raković: Konverzija iz srpskog identiteta u taj takozvani crnogorski identitet, koji je sušta suprotnost 
srpskom, jeste u stvari generator, on je i psihološki  generator i sociološki generator. Dakle, oba 
faktora igraju tu ulogu. To je, dakle, činjenica. Ja sam o tome pisao u knjizi „Crnogorski 
separatizam“, u svojoj knjizi, a vidim sad, raduje me da je kolega Aleksandar Stamatović se 
prihvatio da piše još jednu knjigu o toj temi. Pri tom, zajedno u koautorstvu sa jednom 
gospođom koja je psiholog ili psihijatar, ako se ne varam. Jer on želi da ide dalje u produbljivanje 
sa još stručnije strane tog problema, kako je došlo do te srbofobije... 

Dobrosavljević: (nerazgovjetno) 

Raković: Apsolutno. Da to sad, pored etnologa, istoričara, sociologa, da sad konačno o tome da 
odgovor i neka struka koja se bavi psihom. Zašto je došlo do takve radikalizacije, zašto je došlo 
do takve srbofobije? Dakle, o tome moramo da govorimo. To ne sme biti tabu tema u nauci.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 22.08.2021. 

Gosti: Duško Vukajlović, Saša Milovanović  

Voditelji: Božidar Gutić i Anđela Lakićević 
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Od 08:05:04 

Milovanović: Ta situacija je užasna za sve ljude tamo. I za Crnogorce i za Srbe, samim tim što 
Crnogorci i Srbi su najbliži jedni drugima i tu nema bližih od Srba i Crnogoraca i to tako treba da 
ostane, nevezano od politike. Ali, ta vrsta, ono što ja uspem da pratim, ta vrsta mržnje koju 
vidim, recimo i na društvenim mrežama od ljudi koji se predstavljaju kao Crnogorci, to su oni 
milogorci, koji nisu Crnogorci. To su neki novi izmišljeni narod. Oni su tako ostrašćeni, takva 
vrsta mržnje se šalje prema Srbima da ja imam utisak da ni ove ustaše u ono vreme to nisu tako 
radile. Odnosno jesu, ali, bukvalno, vi vidite u svakom komentaru, u svakom tom postu, vi 
veličate, recimo, državu Crnu Goru. I treba da je veličate, ali je veličate tako što vređate Srbe. 

Od 08:30:18 

Milovanović: Mi smo valjda jedini na svetu koji ne smemo da veličamo svoju zemlju i svoj 
narod. Svi veličaju svoju zemlju i svoj narod, svuda na svetu, ali Srbi kad to rade, tu je neka 
teorija zavere. Srbi kad veličaju svoj narod, to je šovinizam. To je rat spreman, to je već, ubili 
smo ne znam koga, već napadamo Aboridžine u Australiji, iako ne možemo da dobacimo tamo, 
ali, već smo spremni da ubijamo neke tradicionalne narode negde tamo. Znači, to je ta mantra 
koja je napravljena, koju u nama usađuju, koju našim mladim ljudima, našoj deci ustvari, 
usađuju, da bi onda vremenom nas doveli na tu ravan, evo te, te šake milogoraca koja služi bilo 
kome, pa i Albancima će služiti sutra. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 22.08.2021. 

Gosti: Dragoslav Bokan, Miša Vacić  

Voditelji: Božidar Gutić i Anđela Lakićević 

Od 10:15:24 

Voditeljka: Svedoci smo toga da u Crnoj Gori, u Srpsko pravoslavnoj crkvi, smeta reč “srpska” i 
danas će biti održan miting na Cetinju, baš povodom pitanja ustoličenja mitropolita Joanikija 5. 
septembra. Šta to toliko smeta? Zbog čega ne može da bude Srpska pravoslavna crkva u Crnoj 
Gori?  

Vacić: Pa smeta, smeta to “srpska” jer Crna Gora je srpska država i neko pokušava da održi taj 
komunistički duh jer je upravo za vreme Tita stvorena lažna crnogorska nacija jer pre toga su i 
ljudi koji su bili za nezavisnost Crne Gore bili Srbi.   

Od 10:29:00 

Voditeljka: Sa druge strane se čuje da je Srpska pravoslavna crkva okupirala manastir na 
Cetinju.  

Vacić: Pa ko ga je napravio? Vanzemaljci? Mislim... Sveti Petar Cetinjski je bio Srbin. On je 
nesumnjivo srpskog roda kao i svi Crnogorci, ali ti ljudi koji su oboleli od komunizma, pa kao 
posledicu tog oboljenja su dobili neki novi identitet-milogorstvo. O njima ne bih toliko više pričao. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 23.08.2021. 

Gosti: Dragan Šormaz, Aleksandar Raković, Vladimir Pavićević 

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

Od 10:06:55  

Voditelj: E sad, govori se da će doći do ujedinjavanja i kavačkog i škaljarskog klana, da će oni 
svi krenuti na srpske vladike, na Srbe. Juče je bilo nekoliko hiljada ljudi, to su, tako zvane, 
komite, tu je pomešana bila i mafija i ovi liberali i Crnogorci i potomci onih ustanika iz Božićnjeg 
ustanka protiv stvaranja Jugoslavije. Svi su tu bili... 

Raković: I simpatizeri NDH, takođe 

Voditelj: Simpatizeri NDH, a ima...bilo ih je raznih i oni traže da se pomeri ustoličenje na neko 
skrovito mesto, u neku planinu, u severne krajeve Crne Gore, znači, on bi...ovde neki su ljudi 
poput tebe, tražili da se to... spreče incidenti i da je možda bolje da se izbegne sukob. 
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Raković: Postoji bojazan da bi ova grupica koja se skupila na Cetinju, tu je bilo hiljadu i nešto 
ljudi, nije tu bilo previše ljudi. 

Voditelj: Oni su najavili da će oni gandijevskim metodama da se tamo zabarakadiraju... 

Raković: Kako da ne 

Voditelj: Do ustoličenja i da neće da se miču, da neće ni da jedu, ni da piju, ništa. I sad ne 
znam, oni se razišli, a najvili su... 

Raković: Ne znam, ne znam, ali suština je sledeća. Dakle, postoji bojazan od sukoba, to je...ta 
bojazan je realna i informacije koje stižu odande su takve da postoji mogućnost sukoba. Nije 
bitno koliko će biti tih separatista, dakle može da ih bude i petsto i hiljadu i hiljadu i po, ali 
dovoljno je deset, petnaest ljudi da isceniraju ozbiljan incident i po onom, po onom modelu... 

Voditelj: Oni žele da pokvare tu svečanost, da... 

Raković: Tako je, tako je 

Voditelj: Proglase da su pripadnici Srpske pravoslavne crkve okupatori. Mitropolit Joanikije 
morao je da dokazuje da je rođen u Crnoj Gori, da nije nikakav okupator, da nije nikakva srpska 
kaznena ekspedicija na Crnu Goru ili, ne znam šta...koje za njega govore 

Raković: To je, to je taj diskurs što su Srbi... 

Voditelj: I čak je pozvao da dođu, da se on njih ne odriče, da hoće razgovara sa njima, da su 
oni i njegovi vernici, ma šta govorili protiv njega. 

Raković: Moj utisak je da ne bi trebalo s njima previše polemisati. Dakle, to je moje mišljenje, 
ovaj, s obzirom da oni primjenjuju isti diskurs kao oni u Bosni i Hercegovini. U Crnoj Gori kažu, 
Srbi su okupatori, u Bosni i Hercegovini kažu Srbi su agresori, iako su i u jednoj i u drugoj 
republici Srbi autohtono stanovništvo koje je bilo i većinsko, do skoro. Kada je riječ o ovim 
događajima koji mogu da budu na Cetinju 5. septembra, plašim se da ne bude onaj scenario 
Belveder 1936, znači iz 1936. godine kada su crnogorski federalisti i komunisti iscenirali sukob sa 
jugoslovenskom žandarmerijom i policijom, i to je eskaliralo... 

Voditelj: Pa i u tom Božićnom ustanku osamaeste su bili Vukašin Markovići, komunisti su bili... 

Raković: Da, da jeste, pa ne, oni su se umešali, da, oni su dali tu inicijalnu ideju 

Voditelj: Čak i Jovan Mališić, koji je pre Tita bio generalni sekretar Komunističke partije bio je 
jedan od junaka tog...Petko Miletić koji je Titov konkurent bio, sve su to bili učesnici tog Božićnog 
ustanka protiv stvaranja Jugoslavije 

Raković: Jeste, jeste, s tim što je ta veza između njih i Italijana i Hrvata vidljiva i u tom 
događaju iz Božićne pobune, ali takođe, i u ovom Belvederskom scenariju 

Voditelj: (nerazumljivo) rešila taj slučaj, govorilo se da su to plaćenici i... 

Raković: Italijanski plaćenici 

Voditelj: I plaćenici Kralja Nikole 

Raković: Pre su bili italijanski plaćenici 

Šormaz: A on je bio tad u Italiji 

Raković: Da, da, to su italijanski plaćenici bili na prvom mestu, a zadojeni već onim rasističkim, 
rasnim teorijama koje su već primili od Hrvata 1919., počeli su da primaju, a već 1936 godine 
kada se... 

Voditelj: Da su oni crvena Hrvatska... 

Raković: Da su oni rasno, rasno... 

Voditelj: Da nemaju nikakve veze sa Srbima. Pojavile su se sada nove generacije koje tvrde da, 
ne samo da nemaju veze sa Srbima, nego ni sa Hrvatima i da su oni i Albanci isti narod, jer 
računaju da su Albanci sada popularni. 

Šormaz: To pričaju i u Tirani, Albanci, inače 

Raković: Da, to je, to potiče, to potiče... 
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Šormaz: To Albanci pričaju u Albaniji 

Voditelj: Da i onda se pozivaju na Marka Miljanova koji je govorio da su Kuči Albanci. 

Raković: Nije on tako govorio, ovaj, ali ta ideja potiče, ta da su Hrvati u Dalmaciji, tako se 
govorilo, za njih, iako su Dalmatinci drugačije etničko stanovništvo, ali su integrisani u Hrvate, da 
su Dalmatinci, stanovništvo Crne Gore i Albanci, ustvari, jedna etnička grupa koja se podelila 
prema jezicima i verama i da je to, ustvari, bedem protiv svetoslavlja ili „katolički nasip“ kako je 
govorio Milan Šuflej. Dakle, u tom događaju Belvedere 1936-te na Cetinju bila je povezanost 
između crnogorskih federalista, komunista i ovih radikalnih Hrvata, okupljenih u hrvatskom 
komitetu, recimo, ovaj, Petar Plamenac je svoje ideje i..., crpeo je radikalizam od Stjepana 
Sarkotića i Ivana Perčevića. Ivan Perčević je posle bio general NDH. Tako da se treba kloniti 
takvih stvari i mogućnosti, jer sada vidimo iste te spone, iste potpuno veze između Crnogoraca i 
radikalnog hrvatstva, znači onog koje je vodio NDH. S tim u vezi treba biti pažljiv. 

Od 10:13:05 

Raković: Saborni Hram Mitropolije je u Podgorici, dakle... 

Voditelj: Tu će biti prva služba 

Raković: Saborni Hram je u Podgorici gde se sahranjuju Mitropoliti, od Mitropolita Amfilohija... 
Mitropoliti će se sahranjivati u Podgorici i to je logično, novo središte Mitropolije crnogorsko 
primorske. 

Voditelj: A ti si izašao sa idejom da to bude u Podgorici, gde nema toliko neprijateljskog 
raspoloženja. 

Raković: Nema nikakvog, dakle, tu bi moglo da se skupi trideset pet-četrdeset hiljada Srba, i 
ovaj, to bi bilo veličanstveno, ali ako postoji, i postoji tradicija, tu ste u pravu, naravno, da se u 
sedištu Mitropolije... 

Šormaz: Zašto kažete Srba, što ne kažemo vernika, jer ima i među Crnogorcima vernika 

Raković: Nema, nema 

Šormaz: Ima, ima 

Raković: Nema 

Šormaz: Pa ko ide u Dedeićevu crkvu, niko. Pa ko ide u crnogorsku crkvu, niko 

Voditelj: 70% stanovnika Crne Gore da je vernik Srpske pravoslavne crkve 

Raković: Ne, govorim...zašto govorim o Srbima? Možda niste dovoljno, prosto, upućeni u te 
teme 

Šormaz: Pa za mene je crkva i vernici, a ne etnos 

Voditelj: Niko neće da ih na onaj svet isprati Miraš Dedeić.  

Raković: A tu ste sad, tu ste sad, tu ste sad pogrešili 

Šormaz: Dobro 

Voditelj: Ko je dozvolio da mu Miraš Dedeić krštava decu, unuke... 

Raković: Jovo Kapičić i njegova porodica, niko drugi, da niko drugi, pa jeste sigurno... 

Voditelj: Ma niko, ma niko 

Raković:  Ne, on ga je sahranio, ustvari, Miraš Dedeić. 

Od 10:16:05 

Raković: Samo da, samo da pojasnim zašto sam rekao Srbi, a ne vernici. To čini mi se, treba 
insistirati na tome. Ovi Crnogorci koji se tako izjašnjavaju da su po nacionalnosti, to su oni 
kojima je maternji jezik srpski, oni su, ustvari, po inerciji se izjašnjavaju da su crnogorske 
nacionalnosti, ustvari su, strukturisani potpuno kao Srbi i evo sad smo... 

Šormaz: I idu u Srpsku pravoslavnu crkvu 

Raković: Tako je, tako je. 
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Šormaz: Pa zato sam ja rekao 

Raković: Zato ja insistiram da su sve to Srbi, dakle, izjašnjavaju se kao Srbi ili se ne izjašnjavali, 
u ovom momentu, kao Srbi, ali na sledećem popisu će se videti, upravo ta... povećanje broja 
procenta Srba u Crnoj Gori 

Voditeljka: Ako bude popisa 

Raković: Ako bude popisa, naravno, ako Krivokapić bude imao snage da sprovede popis. Ja 
mislim da neće imati, ali evo videćemo. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 24.08.2021. 

Gosti: Andrija Mandić, Jovan Janjić, Vladimir Dobrosavljević  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

Od 10:24:49 

Voditelj: Jovane, je l’ može Crna Gora da postoji, ili Crnogorci, ako ta država nije antisrpska i 
ako nisu protiv Srbije? 

Janjić: Ona je u biti tradicionalna, pravoslavna, na onim tradicionalnim pravoslavnim 
vrijednostima i naravno ona je nekada bila čisto srpska, danas je većinski srpska. Tome ne dajem 
tu nikakvu nacionalnu važnost, niti želim šta posebno da kažem, nego gledajući opredeljenje i 
gledajući istoriju Crne Gore. Evo, podsetimo se često ovog Zemljopisa Kraljevine Crne Gore... 

Voditelj: Već si ga pokazivao nekoliko puta.  

Janjić: Nisam ja, neko drugi je, ali evo i ja ću pokazati.  Iz 1911. godine, gde ovde odmah na 
početku kaže: „Naša domovina, Kraljevina Crna Gora“, pa kaže: „Svi ljudi koji žive u našoj 
domovini jesu Srbi, većinom pravoslavne vjere, a ima ih malo rimokatoličke i muhamedanske“. I 
još samo ovo da pokažem, ovde što kaže, govori se o nahijama. Pa o katunskoj nahiji, kaže: 
„Glavno mjesto u ovoj nahiji, Cetinje, sa pet hiljada stanovnika, koje se nalazi na Cetinjskom 
polju. Cetinje je prijestonica Crne Gore i sjedište cijele zemaljske uprave“, da ne čitam dalje, ali 
na kraju kaže: „Cetinje je tri puta spaljivano od Turaka, ali su ga opet pribjegli Srbi iznova 
podizali“. Srbi tri puta iznova podizali posle rušenja Cetinja, a danas se vodi takva srbomrzačka... 

Voditelj: Je li ta knjiga zabranjena sada u Crnoj Gori? 

Janjić: Pa ko može da zabrani? 

Od 10:28:44 

Dobrosavljević: Ti si postavio pravo pitanje da li Crna Gora može da postoji i da li crnogorski 
identitet može da se afirmiše, a da nije antisrpski. E pa to je ključno pitanje.  

Voditelj: Nažalost. 

Dobrosavljević: Svaki identitet koji se formira kao neka vrsta antiteze, kao protivan nečemu, 
kontra u odnosu na nešto, ne može biti dugog trajanja. Dakle, po mom dubokom uverenju... 

Voditelj: Čak i Đilas, koji se optužuje da je izmislio crnogorsku naciju, govorio je da su Crnogorci 
kao klatno. Čas su Srbi, čas su... 

Dobrosavljević: Da, on je govorio o identitetskom klatnu Crne Gore, čak u onom tekstu iz 
„Politike“ iz '46. gde je zapravo i proklamovana crnogorska nacija. Ali suština zapravo jeste to, ja 
duboko baštinim liberalne vrednosti, verujem u to da ona jeste multietnička, multikonfesionalna, 
multikulturalna država. 

Voditelj: Da može da postoji, a da nije protiv Srba? 

Dobrosavljević: Ona mora da postoji, ako će da postoji, mora da postoji tako što će biti 
uvažena sva prava svima, i Crnogoraca i Albanaca i muslimana i Bošnjaka i Hrvata, ali svakako i 
Srba. Dakle, Crna Gora mora biti i srpska država, a ne kontrasrpska.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 24.08.2021. 

Gosti: Nikola Šainović, Demo Beriša, Dragoslav Bokan  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 
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Od 08:16:48 

Bokan: Problem sa vaspitanjem, prosvetom, sa narativom nacionalnim, jeste u tome što narativ 
pravi od nekog naroda civilizovan ili necivilizovan, divljački ili normalni narod. Tu je problem. 
Znači, nije problem u tome da se rodi mala beba hrvatska, pa ona je kao lošija ili ne znam već 
kako od srpske bebe ili od muslimanske bebe ili od bugarske bebe. Ne, nego, upravo tim 
načinima kojima se pravi haos u dušama te dece. Pa, pogledajte na Cetnju, vi imate snimke koji 
su meni najtragičniji. To su snimci gde oni dečicu svoju dovode. Svoju dečicu dovode ovi komite, 
ti razni zelenaši, montenegrini, cetinjski talibani ili kako god mi njih nazivali, oni svoju dečicu 
dovode i ta dečica jadna stavljaju ono latinično L, liberal, oni jadni viču, nose neke te zastavice, 
oni ni ne znaju, ona deca rastu u ambijentu u kome su vaspitana i ta deca mrze Srbe a ne znaju 
ništa o Srbima, ne znaju ništa ni o Crnoj Gori, o politici. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 01.09.2021. 

Gosti: Nikola Žeželj, Sava Stambolić, Stevica Deđanski  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

Od 06:03:43 

Voditelj: Evo da krenemo ove ozbiljnije priče, ovako sabajle, kad nas niko ne sluša, jer, evo, 
juče smo malo kasnije pričali ono što treba, pa su svi čuli. Crnogorci traže da se zabrani emisija 
Ćirilica i Happy televizija. Evo kako su oni to lepo sročili - Traže zabranu Happy televizije. Medijski 
šljam iz regiona truje našu ekološki čistu zemlju. U Crnoj Gori nema prljavštine, sve je zdravo i ja 
sam morao da odgovorim. To je bilo povodom emisije Ćirilica u ponedeljak. Ja sam odgovorio da 
su Crnogorci naduvani Srbi, jer su pronađene neke velike plantaže marihuane na Cetinju i da 
Crnogorci hrle ka Cetinju da bi se razlikovali od Srba i oni se naduvaju malo više i onda su 
Crnogorci. 

Od 06:28:23 

Voditeljka: Zdravko Krivokapić kaže na svom Twitter profilu: Apsolutno je pravo mitropolije 
Crnogorsko-primorske da ustoličenje mitropolita obavi u vekovnom sedištu svoje mitropolije na 
Cetinju i država će obezbediti sve neophodne uslove da mitropolija Crnogorsko-primorska, kao 
najdominantnija verska zajednica u Crnoj Gori po broju svojih vernika, ostvari svoje ustavom 
zagarantovano pravo. Gde će toga dana biti predsednik Đukanović, najmanje važno, ali važno je 
pozvati ga da prestane da izaziva i podriva sukobe, podele i tenzije i to sve očigledno sa ciljem da 
spreči ili stavi u drugi plan borbu protiv organizovanog kriminala koja iz dana u dan napreduje. 
Ono što Đukanović kao predsednik Crne Gore mora već jednom naučiti je da štiti Ustav Crne 
Gore i ustavno-versku slobodu Srpske pravoslavne crkve da ustoličenje obavi onamo gde svako 
ima pravo da ga obavi - na Cetinju i da jednom stane u zaštitu verske slobode crkve koju je, dok 
je njegova partija bila na vlasti, do beskraja proganjao, a koja ga je dobro naučila šta znači biti 
slobodan i ustavan. A nakon toga komentar, gospodin Goran Stojčinović, kaže: E da ti znaš koliko 
ništa ne znaš o Crnoj Gori, ni o Crnogorcima, ni o Cetinju i Cetinjanima, ni o autokefalnoj 
mitropoliji Crnogorske pravoslavne crkve, ne bi ispadao ovako smešan. Zato se u pamet dozovite. 
Okupatorski mitropolit nek se ustoliči u Podgorici ili u Baru, u hramovima Srpske pravoslavne 
crkve, a nikako na Cetinju. 

Deđanski: Svega ovog ne bi bilo, kako kažu u onom crtanom filmu, da je Pera otišao pravo u 
policiju. Da je Zdravko Krivokapić potpisao Temeljni ugovor sa crkvom kada je trebalo, ovo više 
niko ne bi postavljao kao temu, ustoličio bi se… 

Voditelj: Šta ti misliš, da li bi on stvarno bio uhapšen od Milivoja Katnića? 

Žeželj: Ovo jeste finalni čin borbe. Cetinje nije grad, Cetinje je umetnička postavka otprilike 
neka i poslednji bastion milogoraca ili kako se već zvali montenegrini i onog momenta kada se 
ustoliči Joanikije na Cetinju, oni znaju da su narednoj generaciji, barem, dao bog da poživi, 
barem 30 godina izgubili bitku i da će Cetinje ostati centar Srpske pravoslavne crkve. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo  - 02.09.2021. 

Gost: Dragomir Anđelković 
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Voditelj: Milomir Marić 

Od 06:22:50 

Voditelj: Da li ti stvarno očekuješ neki sukob? 

Anđelković: Ekcese očekujem. 

Voditelj: Evo, recimo, bili su stravični bratoubilački ratovi tokom Drugog svetskog rata, sinovi su 
ubijali oca, brat brata, bacali su se u jame, pasja groblja. Crna Gora nije mogla pola veka da se 
oporavi od tih… 

Od 06:24:57 

Voditelj: Govori se da je ovo srpska okupacija, da je morao mitropolit Joanikije da objašnjava da 
je on rođen u Crnoj Gori, da je život proveo u Crnoj Gori, da nije nikakav okupator, da nije 
nikakav Vučićev plaćenik. 

Anđelković: To znači da je Njegoš bio okupator. Njegoš, srpski vladika. To znači da je kralj 
Nikola bio okupator, to znači da svi oni ljudi koji su stvarali Crnu Goru su bili okupatori, a svi oni 
su bili Srbi. Svi oni bili su na idejama srpskog ujedinjenja. 

Voditelj: Pa dobro, oni počinju od Stefana Nemanje, koji je rođen u Podgorici, nekadašnjoj 
Ribnici. Kaže, on je osvojio i posrbio Crnu Goru, jednu katoličku Duklju i da od tada počinje 
njihova nesreća koja traje hiljadu godina.  

Anđelković: Pa šta i da je bila katolička. U to vreme kada su se delili pravoslavlje i katolicizam, 
na ovim prostorima se pomerala granica između ta dva ogranka hrišćanstva, a i među njima nije 
postojala velika razlika. Tako da, u nekim periodima, na primer do 10, 11. veka, možda smo mi i 
u Raškim oblastima, na teritoriji današnje Srbije, isto imali značajniji uticaj hrišćanstva iz 
primorja. To znači katoličke varijante. Čak tad nije postojala još podela zapadne varijante. To 
ništa ne znači. Radi se o srpskom prostoru, bez obzira na pripadnost raznim verama. A još jednu 
stvar treba imati u vidu, da najveći deo Crne Gore nije bio Duklja. Najveći deo Crne Gore je 
Raška. Onda jedan veliki deo je Travunija, Hercegovina, znači, Duklja ne obuhvata više od 
trećine Crne Gore, čak i kad bi pošli od toga da je tamo katoličanstvo bilo snažnije. A, kao što 
sam rekao, to nema veze nikakve sa nacionalnim procesima. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 03.09.2021. 

Gost Vojislav Šešelj 

Voditelji: Anđela Lakićević, Božidar Gutić 

Od 09:04:42 

Šešelj: Manastir je zatvoreni prostor. 

Voditeljka: Ali neće da postave ograde okolo? 

Šešelj: Oni su postavili ograde, pa im je policija sklonila. Oni imaju pravo da postave ogradu.  

Voditeljka: Da. Policija neće da učestvuje u tome... 

Šešelj: Zna se tačno koliki je plac manastira. Ustvari celo Cetinje je skoro izgrađeno na manastirskoj 
zemlji. To je bila mala selendra kad je tamo podignut manastir. I jedan idiot koji je bio kod vas 
ovde, ja ga zovem panonsko govedo, Nenad Čanak, rekao je... Kaže, ko je zidao taj manastir, 
zidali su isključivo Srbi. On oće da kaže zidali Crnogorci. Nisu, Crnogorci nisu ni postojali. Zidali 
su Srbi. Ivan Crnojević je bio Srbin.  

Od 09:06:12 

Šešelj: Danas su najgori srpski izdajnici crnogorske ustaše. To su ovi montenegrini. Oni su 
sledbenici Sekule Drljevića i Savića Markovića Štedimlije. Rastislav Petrović, značajni srpski 
istoričar, napisao je knjigu o crnogorskim ustašama koja je izašla pre nekih 30 i više godina.  

Od 09:06:53 

Šešelj: Ja upozoravam crnogorsku vlast trenutnu da su isključivo oni odgovorni za bezbednost 
arhijereja Srpske pravoslavne crkve i predstavnika pomesnih pravoslavnih crkava koje će biti u 
nedelju tamo... 
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Voditelj: A kako komentarišete to što oni... 

Šešelj: Sve bratske crkve šalju svoje izaslanike... 

Voditelj: Ali oni komentarišu da neće moći da obezbede ovaj, taj skup... 

Šešelj: Oni moraju da obezbede manastir pa makar mitraljeska gnezda ispred njega postavili i 
tenkove. Ako imaju oba ta tenka, koja imaju da postave tamo. Oni moraju da obezbede 
manastir i ljude u manastiru. A pametno su postupili mitropolit Joanikije i njegovi saradnici što 
su odustali od velikog narodnog zbora. 

Voditelj: Zbora, da.  

Šešelj: Jeste. 

Voditelj: A ko će braniti narodu koji želi da dođe tamo?  

Šešelj: Pa eto. Crkva je apelovala svi koji žele da dođu pred hram Hrista... 

Voditelj: U Podgorici.  

Šešelj: Spasitelja, u Podgorici. Velelepni hram... 

Voditeljka: Sutra. 

Šešelj: Ogroman prostor između njega i sutra ja očekujem da će biti više od 100 hiljada ljudi... 

Voditeljka: Evo, pogledaćemo još jednom kako izgleda... 

Šešelj: Evo sva srpska plemena najavljuju dolazak, junački Kuči idu... (nerazumljivo).  

Od 09:12:09 

Šešelj: Nepredvidiva je situacija na Cetinju. Jer Cetinje je dugo bez ikakvog industrijskog razvoja. 
Nekad je Cetinje imao “Obod” čuven po frižiderima... 

Voditelj: Da, rashladnim... 

Šešelj: Koji su se prodavali po celoj ondašnjoj Jugoslaviji. Mislim da su se i izvozili. Imao je i druge 
neke industrije razvijene. U vreme pada komunizma sve je to propalo. I pred pad komunizma 
sve je propalo. I onda su ljudi ostali bez posla, bez hleba i to je pogodovalo razvoju kriminala. I 
enormno visok procenat mlađih ljudi sa Cetinja odao se kriminalu i švercu u odnosu na ostatak 
Crne Gore. I ti koji su otišli u kriminal, ti su bili najveći zagovornici crnogorske samostalnosti. 
Nekad su podržavali Slavka Perovića, a sada Mila Đukanovića. Upravo ti kojima je najlepše dok 
cveta kriminal, a niko ih ne goni. I kaže mi smo posebna nacija, mi smo samostalni... 

Voditeljka: A ono što je... 

Šešelj: Jedan častan čovek na Cetinju neće za sebe da kaže da je Crnogorac po nacionalnosti. Svaki 
kaže ja sam Srbin, srpskog roda, a Crnogorac to mi je regionalna pripadnost, čak i državljanstvo 
može da bude. Al’ to ne utiče na njegovu etničku svest, na nacionalnu svest.  

Od 09:14:23 

Voditeljka: A kada su u pitanju reakcije iz Crne Gore po pitanju ustoličenja i po pitanju komentara 
iz Srbije, uvek kažu kako, iz srpskih medija, kako srpski zvaničnici, srpski analitičari, istoričari, 
preteruju u napadima na Crnu Goru. Pa... 

Šešelj: Pa nema nikakvih napada na Crnu Goru. Crna Gora je odvajkada srpska zemlja i srpska 
država. I kad joj je priznata nezavisnost i tad se smatrala srpskom državom. I prepuno je 
dokaza o tome. Problem je bio samo u dinastčkim odnosima.  

Od 09:19:37 

Šešelj: Po privilegovanim uslovima se crnogorski studenti upisuju na srpske univerzitete. Oni koji se 
izjasne kao Srbi njih treba upisivati pod istim uslovima kao studente iz Srbije, a oni koji se 
izjasne kao Crnogorci treba da plaćaju punu cenu školarine. 

Voditelj: Kao stranci. 

Šešelj: Kao strani studenti. Neko vam je jutros u programu rekao da smo mi dva bratska naroda. 
Ma nismo. Mi smo jedan srpski narod koji ima gomilu izroda, izdajnika u svojim redovima koji 
sad tvrde da su Crnogorci. Ne mogu mi oni braća nikad bit’. Onaj ko kaže da je Crnogorac po 
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nacionalnosti ne može biti moj brat. Bliži mi je musliman ili Srbin katolik jer su njihovi preci pre 
nekoliko stotina godina promenili veru.  

Od 09:21:49 

Šešelj: Ovi koji se danas posle svega izjašanjavaju kao Crnogorci, pa to su bitange najobičnije koji 
imaju samo svoje sitne, sebične interese. Nacionalni izrodi.  

Voditelj: Čak i u Srbiji imate jak taj pokret tamo u Lovćencu tih Crnogoraca. 

Šešelj: Nema. Bio sam ja tamo u Lovćencu podelio sam pre, na početku prošle kampanje za izbore 
pet stotina knjiga. Srpska radikalna stranka je finansirala štampanje sabranih dela Milice 
Stojadinović Srpkinje i Sime Milutinovića Sarajlije i ja sam 500 knjiga poneo tamo i podelio. Pa 
čak i neki koji su neupućeni, kaže, pitam ga jesi ti Crnogorac, kaže jesam, a nisi Srbin, pa jesam 
Srbin nego su moji iz Crne Gore doselili ovde. Dakle ima malo neznanja, nepoznavanja i onda 
takvim ljudima treba pomoći da se osveste, da se prosvetle, da saznaju pravu istinu. Eno 
pogledajte istoriju Crne Gore u pet, šest tomova, kol’ko ima, ja sam pročitao još pre 40 godina, 
sva istorija Crne Gore koju je finansirala vlast u Crnoj Gori je zapravo srpska istorija Crne Gore. 
Onda se pojavio neki Špiro Kulišić koji je izneo tezu da Crnogorci nisu Srbi nego su mešavina 
doseljenih Slovena i balkanskih Staljinaca. A ko su ti doseljeni Sloveni na to područje? Srbi. Pa 
prva srpska država je stvorena na području Zete, oko Skadra negde je bila prestonica. 
Prestonica Crnojevića je bio Žabljak na Bojani, je l’ tako? 

Voditelj: Da, da.  

Šešelj: Prema tome, to je prva srpska država. I sve dok nije Stefan Nemanja sedište preselio u 
Rašku, Zeta je bila među vodećim srpskim zemljama. Tamo je i danas barski nadbiskup s titulom 
primasa Srbije, u Baru, nadbiskup katolik. Jedan katolički kaluđer, možda je bio i u hijerarhiji 
nešto ne znam, koji je u nauci poznat kao pop Dukljanin napisao je takozvani “Barski letopis”, 
napisao je svu srpsku istoriju od dolaska na Balkan. Međutom to što je dalje od njega, on tu 
prilično i izmišlja i poetski piše, a događaji koji su mu bliži kod njega su vrlo uverljivi. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 03.09.2021. 

Gosti: Saša Milovanović, Predrag Rajić, Miroslav Bjegović, Danica Crnogorčević, Vladislav Dajković 

Voditelji: Anđela Lakićević, Božidar Gutić 

Od 10:44:58 

Voditelj: Samo sam mislio da dodam odnosno retoričko pitanje da postavim: da li će na Cetinju 
deliti banane ovim komitama. 

Voditeljka: Da ih održe u životu, da mogu da skaču do ranih jutarnjih časova. 

Milovanović: Pošto Milo Đukanović najavljuje da dolazi, znači, verovatno će biti banana. On je, 
ipak, najveći ekspert za banane. Trideset godina se te banane tamo prodaju i mislim da 
prosečan Crnogorac godišnje pojede oko 150 kila banana. Znači, baš onako imaju veliku, lepu 
saradnju sa Južnom Amerikom u izvozu banana i to traje 30 godina. 

Voditelj: Sa Kolumbijom. 

Voditeljka: Kolumbijske banane. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 04.09.2021. 

Gosti: Mladen Glišić, Mina Zirojević, Stevica Deđanski 

Voditelji: Anđela Lakićević i Božidar Gutić 

Od 07:40:57 

Zirojević: A šta je Cetinje? Cetinje je grad u Crnoj Gori. Što da ne bude tu, ako je tu od početka?  

Deđanski: Zato što je tu od početka i zato što je to simbol stvaranja nove Crne Gore. Tamo su se 
okupljali Crnogorci, Srbi iz Crne Gore nazovimo ih sad kako hoćete, da ne ulazimo sad u tu 
polemiku, kada su se branili od neprijatelja. Oko crkve, oko Cetinjskog manastira, jer on je 
simbol stvaranja nove Crne Gore. Crna Gora, po tome, je stvorena kao srpska država, ona je u 
međuvremenu zahvaljujući svemu što smo imali dobila i crnogorsku naciju. U redu je, ali su i 
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dalje oni pravoslavne veroispovesti. Okupljaju se, moderna država nije Monteniger, nije Milo 
Đukanović, što oni hoće da naprave, zato je ta... 

Voditeljka: Nije svakako na engleskom. 

Deđanski: Zato su oni pokušali da pokažu moderna država je antisrpska država. Moderna Crna 
Gora je antisrpska Crna Gora. Oni su se odrekli Mojkovačke bitke i njima smeta simbol, simbol je 
Cetinjski manastir. Oni su Cetinje pokušali da prikažu kao simbol moderne Crne Gore. On to 
jeste, simbol, ali srpske Crne Gore. Crne Gore čojstva i junaštva. Sve to ih malo nervira, ali vidi, 
na kraju samo može da ih nervira. 

Voditeljka: Gospodine Glišiću, prisvajaju ovi moderni Crnogorci, svojataju Njegoša koji je opevan u 
svim pesmama kao najmudrija srpska glava. Hoćete nam, molim Vas, objasniti taj fenomen? 

Glišić: Neobjašnjivo. To je veoma neobjašnjivo. Istina je toliko očigledna. Oni koji su 
najinteligentniji u toj priči konstituisanja crnogorske nacije kao nacije i koji su svesni toga da su 
oni iz srpskog korena, oni su spremni da kažu da oni imaju pravo da ne budu Srbi, da su nekada 
bili Srbi, a da su sada stvorili svoj identitet i taj njihov identitet je drukčiji od srpskog. I to negde 
možemo da razumemo. Ali to znači da priznaju da su iz srpskog korena. Što znači, ne mogu biti 
antisrbi, ne mogu biti ove komite, koje nisu ni one komite koje su ratovale protiv Kraljevine 
Jugoslavije i Aleksandra Karađorđevića, ali na kojoj osnovi, na osnovi srpstva. Jer ti ljudi su bili 
isto Srbi, samo se nisu dinastički slagali da se dinastija Petrović skine sa trona i da se dovede 
dinastija Karađorđević.  

Voditelj: Tako je. Upravo taj Krsto Zrnov Popović... 

Glišić: Je bio čovek Srbin. 

Voditelj: Jeste.  

Glišić: I komite su bile srpske, samo su bile opredeljene za dinastiju Petrović. E sad, šta je tu 
problem, što je čak unutar jedne familije jer je Aleksandar Karađorđević bio unuk kralja Nikole 
Petrovića. Znači, kad to vidite, mi dolazimo u situaciju da neko pravi naciju na jednom 
dinastičkom sukobu, na sukobu između dede i unuka i na tome da onda od toga izmišlja istoriju i 
priča o tome da ti ljudi koji su bili Srbi i borili se u jednom dinastičkom sukobu, da su oni u stvari 
neko ko nije bio Srbin. A iz cele te priče desilo se da se formirala jedna cela nakaradna priča 
koja je bila poražena u Drugom svetskom ratu, a vezana je direktno za Nezavisnu državu 
Hrvatsku, za Pavelića, za najmračnije delove istorije Balkana i zove se Sekula Drljević i 
Štedimlija. I oni sad sve to hoće da revitalizuju i oni najluđi i najgluplji u toj priči crnogorskog 
identiteta, kao antisrpskog, u stvari nikako da se opredele da li su oni za ustašku Crnu Goru, ili 
su za... 

Voditelj: Da l’ su za Sekulu... (nerazgovjetno) 

Voditeljka: Reći ću Vam, za komunističku. Sinoć smo gledali delove tog protesta koji se desio na 
Cetinju i najviše su se pevale partizanske pesme. 

Deđanski: Mogu da budu ili partizanske ili ovaj Tompson. 

Glišić: Da, prepliću se partizanske i Tompson. Ali zamislite da vam neko kaže ja hoću CPC, ja hoću 
da mi se na Cetinju ne ustoličava mitropolit koji je tu osam vekova ustoličavan, a ja sam inače 
komunista. I sad, komunista, to podrazumeva onaj komunista kog oni pominju iz partizanskih 
pesama, što znači antiteista. Ne ateista, nego antiteista. Neko ko će da spaljuje crkve, da strelja 
sveštenike, da hapsi, ono sve što su radili.  

Deđanski: Njih je baš briga ko će da im krsti dete. 

Glišić: Inače, mitropolit Joanikije je dobio ime po mitropolitu Joanikiju Lipovcu, koji je streljan baš 
od strane tih komunista u mom Aranđelovcu, a doveden iz zarobljeništva, jer su ga zarobili 
zajedno sa ravnogorskim kolonama koje su se povlačile i streljali su ga. I oni su već jednog 
Joanikija ubili, mitropolita crnogorsko-primorskog. Sad na neki simboličan način hoće to da 
urade i drugome. I onda to govori da oni nemaju veze ni sa Crnom Gorom, nemaju veze ni sa 
crnogorskom nacijom, oni imaju veze sa ludačkim antiteizmom, koji je postojao u boljševičkoj 
ideologiji i sa ustaškim narativom NDH. I kada to pogledate, onda vi shvatite da to nema mnogo 
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veze sa ideologijom, to više veze ima sa nekim psihijatrijskim slučajevima i to treba posmatrati 
na taj način.  

Od 07:48:26 

Voditeljka: Ali evo, čujemo od strane Srba u Crnoj Gori, čujemo kakve su poruke iz Srbije, čujemo 
kakvu je poruku poslao naš predsednik, čujemo kakvu je poruku poslao predsednik Vlade Crne 
Gore, čujemo gospodina Abazovića, kakvi god da su, ili možemo da imamo mišljenje kakvo god, 
čujemo njihove zvanične izjave, a izjave od strane komita izgledaju ovako: „Jurićemo srpsku 
paščad“. 

Zirojević: Pa pod jedan, pitanje je ko pušta te pesme, ako bismo uzeli njihove lične karte, kao i 
njihova državljanstva, pitanje je šta bismo mi zatekli. Pod dva, kada sad ponovo krenu litije, 
mislim da su i sinoć već krenuli, ne znam, Kuči i tako dalje sa planina. Ako se prisetimo, 
relativno je skoro bilo, onoliko ljudi koje se spuštalo sa planina, mirno, civilizovano i krajnje 
dostojanstveno. To su bile stotine. Ja nisam crnogorske krvi, moj otac je, iako liče prezimena, iz 
Hercegovine, ali sam ja bila ponosna na narod Crne Gore, na način, na veru, na hrabrost, na 
čojstvo i junaštvo, na sve zajedno, kada su one litije krenule. To je stvarno bilo veličanstveno.  

Voditeljka: I kad čujete ispred hrama „Oj Kosovo, Kosovo“, na koji način ti ljudi pevaju. 

Zirojević: Tako je. Dobro, ne moramo čak ni to Kosovo. Ali način na koji oni prezentuju svoju veru 
je stvarno bio veličanstven. I sad kad budemo videli, vrlo verovatno danas, stotine hiljada ljudi, 
odnosno barem hiljade ljudi sa jedne strane i onako jedna, što bi svojevremeno rekli, šačica ljudi 
sa druge strane, pitanje je gde smo onda, šta ćemo onda da budemo.  

Od 07:51:12 

Voditelj: Hteo sam samo da konstatujem da nacionalnost nije košulja, pa da može tek tako da se 
promeni.  

Od 07:51:28 

Glišić: Mislim da će ova događanja na Cetinju i u Podgorici pokazati i u stvari kuda ide Crna Gora, 
definitivno. A mi moramo prema tome da se odredimo malo ozbiljnije, u smislu većeg upliva 
Srbije tamo, jer mi imamo obavezu prema 30 odsto... 

Voditeljka: I ovo im je mnogo. 

Glišić: Njima je mnogo. I onima koji nama stalno spočitavaju veliku Srbiju, čuveno pitanje. Ja 
mislim da je Brana Crnčević rekao ne znam koliko Srbija treba da bude mala, da njima ne bi bila 
velika.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 06.09.2021. 

Gost Vojislav Šešelj 

Voditelji: Milomir Marić, Katarina Korša 

Od 10:11:30 

Voditelj: Evo, predsednik Vučić je rekao - Milo neće pokoriti Srbiju dok sam ja živ. Rekao je nešto 
što su izbegavali mnogi vladari na čelu Srbije - da Crnogorci drže Beograd i Srbiju pod 
okupacijom, da kupuju i lokacije i da imaju svoje ljude i u policiji i u tajnim službama, da 
praktično… 

Šešelj: Sve je to tačno. Samo bih ja tu naglasio podelu na Srbe iz Crne Gore i Crnogorce odnosno 
montenegrine, koji se izjašnjavaju da nisu Srbi. 

Voditelj: Pa najveći separatisti žive uglavnom u Beogradu. 

Šešelj: Pa žive u Beogradu i po zadatku ponekad odu da rovare po Crnoj Gori, da demonstriraju i 
tako dalje. Pazite, jeste u Srbiji bilo velikog priliva kapitala. Kupovali su ogromne nekretnine u 
Beogradu, na Zlatiboru… 

Voditelj: I od Rusa i od droge i od cigara. 

Šešelj: Jeste, prelivalo se to ovde i ovde im je nekako to bilo sigurnije. Znali su da tamo neće večito 
vladati, pa da ovde imaju neku rezervu. 
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Voditelj: Kao što je svaki Crnogorac upisivao sina na Pravni fakultet u Beogradu. 

Šešelj: Samo jednu stvar da vam kažem. Ja sam protiv toga da se iko ko se izjašnjava kao 
Crnogorac upiše ravnopravno sa našim studentima. Znači, besplatno, ako ispunjava uslove. 
Samo Srbi iz Crne Gore, samo Srbi iz Makedonije, samo Srbi iz Bosne i Hercegovine odnosno 
Republike Srpske, samo Srbi iz Hrvatske mogu besplatno da studiraju. 

Voditeljka: Sa državljanstvom Srbije. 

Šešelj: Ne moraju imati državljanstvo Srbije. Nisam ja za to da moraju imati državljanstvo Srbije. 
Dovoljno da su srpske nacionalnosti. 

Od 10:24:00 

Voditelj: Da li ti veruješ ono što je Đilas govorio, da su Crnogorci kao klatno, da su čas Srbi, čas 
Crnogorci i da se to menja. 

Šešelj: Znaš šta, najplemenitiji, najbolji, najpošteniji među crnogorskim Srbima likvidirani su u 
Drugom svetskom ratu. Crna Gora je najteže ranjena srpska pokrajina. 

Voditelj: Pasja groblja, brat na brata… 

Šešelj: Jedan me prijatelj podseti juče na izjavu kralja Nikole, kad je neko rekao da Crnogorci nisu 
Srbi. Kako nisu Srbi. Pa da Crnogorci nijesu Srbi, ne bi Srbi uopšte ni postojali. Ja bih tu dodao 
još - Crnogorci i Hercegovci. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 07.09.2021. 

Gosti: Milica Đurđević Stamenkovski, Miroslav Bjegović 

Voditeljka: Katarina Korša 

 Od 11:24:02 

Đurđević Stamenkovski: Zamislite evo, na primer, ja sam gostovala baš kod vas na vašoj 
televiziji, u jednoj emisiji gde je gospodin Nenad Čanak postavio pitanje. Mislim, to je sad samo 
jedan ilustrativan primer tih dvostrukih aršina, napao je praktično našu državu zbog toga što u 
određenim sredinama, u Bačkoj gde živi stanovništvo koje se izjašnjavaju kao Crnogorci ne 
postoji crnogorski jezik u školi za tu decu. I ja sam mu postavila pitanje kako je moguće da s 
obzirom na to da danima jede i pije, što bi rekli u Crnoj Gori iće, piće i krvoproliće eto to je neka 
deviza koja krasi ovih dana Nenada Čank, kako da nije pitao gde su škole sa srpskim jezikom, 
odnosno gde je srpski jezik u školama u Crnoj Gori, s obzirom na to da se na popisu 45 
procenata stanovništva izjasnilo da govori srpskim jezikom. Dakle, čak i oni koji sebe smatraju 
Crnogorcima, jedan deo njih, se izjasnio na popisu da govori srpski jezik. Znajući naravno i svaki 
čovek koji je iole obrazovan da crnogorski jezik ne postoji. Mislim to je zaista jedna parodija.  

Voditeljka: Pa dobro jedino ako želimo da kažemo govorim engleski, crnogorski i dodam sebi u CV 
neki još jezik... 

Đurđević Stamenkovski: Da i hrvatski, srpski... 

Voditeljka: Bosanski, hrvatski. 

Đurđević Stamenkovski: Tako je. To je kao ono što na Facebook-u... 

Voditeljka: Poliglota... 

Đurđević Stamenkovski: Poliglota, jeste. Balkanski poliglota.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 09.09.2021. 

Gosti: Aleksandar Šešelj, Branko Radun, Vladan Glišić 

Voditeljka: Katarina Korša 

Od 07:04:17 

Radun: Mislim da odavde sigurno su službe pratile i pokrivale taj događaj. Mislim da se ne bi desilo 
uopšte i to ustoličenje da nije bilo Srbije, da nije bilo patrijarha tamo i da nije na neki način i 
naše neke, da kažem naši neki ljudi na terenu da nisu tu pomogli. Mislim da to nije neki, nešto 
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čega mi treba sad da se stidimo. Jer Srbija... Naročito recimo Happy televizija pomogla da se 
demokratizuje Crna Gora... Ovo je... 

Voditeljka: Stvarno? 

Radun: Milo Đukanović kaže da mu je glave došao Vučić i Happy televizija.  

Voditeljka: Ne molim Vas, istakao je da je to bila Jovana Jeremić... 

Radun: Pa isto. Pa pitajte ovu dvojicu ljudi, oni će vam to potvrditi... 

Voditeljka: E, ali imam, evo imali smo i zahteve od i REM-a i svega da se zabrani emitovanje 
određenih emisija, posle i celog programa Happy televizije u Crnoj Gori, zato što je... Zbog 
huškanja, ne znam šta, naravno to je... 

Radun: Ali upravo zbog toga... 

Voditeljka: Sad imamo pečat da to nije dozvoljeno zato što je ovo sloboda medija i da ljudi mogu 
da govore šta misle... 

Radun: Bio na Cetinju i u Budvi i tamo... 

Voditeljka: Nema cenzure... 

Radun: I pričao sam sa ljudima, ovaj u Budvi, oni svi prate Happy televiziju, poštuju Marića i on je 
tamo autoritet. Mislim sad tu govorimo o nekim činjenicama razumeš. I više su verovali njemu i 
Happy televitziji nego svojim medijima. To je problem znači za njihove medije... 

Voditeljka: E pa to je drugi problem. 

Radun: Zašto njima ljudi ne veruju i zato... Oni hoće to, taj pad autoriteta svojih medija reše time 
što će eliminisati Happy cenzurom. 

Voditeljka: Da okrive nekog, da, nešto iz Srbije. 

Radun: Pošto ne možemo da pobijedimo Happy televiziju tamo, ne samo Happy i druge televizije, 
ovaj... 

Šešelj: Happy protiv ostatka sveta.  

Radun: Da, ali mislim i drugi mediji su pomogli da ode Milo Đukanović sa vlasti i da konačno 
prodiše Crna Gora i dođe neka demokratija.  

TV Happy - Dobro jutro Srbijo - 09.09.2021.g. 

Gosti: Tomo Kovač, Vinko Pandurević, Ljuban Karan 

Voditeljka: Katarina Korša 

Od 09:15:30 

Pandurević: Mi moramo gledati kako ćemo sprečiti dalji process rasrbljavanja Srba, stvaranja novih 
nacija. Mi smo jedan redak narod koji je formirao više nacija. Mi imamo srpsku naciju, imamo 
crnogorsku naciju, danas neki traže vojvođansku naciju. 

Od 09:26:30 

Kovač: Šta pokušavaju ovi na bazi sukoba dinastija Petrovića i Karađorđevića, koji je inače unuk od 
kralja Nikole, sve grade na tome da je Srbija uništila neku crnogorsku državu, odnosno 
Karađorđevići i da su tamo bili neki Crnogorci.  

Od 09:36:06 

Pandurević: E sada, problem ne bi bio nikakav kada bi Milo stvarajući novu crnogorsku naciju, 
montenegrinsku, stvarao na građanskom konceptu, na političkom konceptu i na konceptu 
državljanstva, a ne stvaranje nove etne. I vi sad od jedne etničke grupe pravite novu etničku 
grupu i mi imamo 44% Crnogoraca u Crnoj Gori, a crnogorskim jezikom govori 36%, a imamo 
29% Srba, a jezikom srpskim govori 43%, znači anomalije raznorazne.  

Od 09:37:40 

Pandurević: Crna Gora želi postati nova država koja će biti u vlasti nove nacije Crnogoraca. 

TV Happy - Dobro jutro Srbijo, 04.01.2021 
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Gost: Vojislav Šešelj, SRS 

Voditelji: Milomir Marić, Katarina Korša 

Od 09:42:40 

Voditelj: U Crnoj Gori si isto zabranjen. 

Šešelj: Nisam. Tamo nema nikakve zabrane za mene. 

Voditelj: A otkad nisi bio? Još od kad su te proterali davno. 

Šešelj: Ne, bio sam kasnije. Pa znaš da sam išao na Milovu promociju na Cetinje, da sam bio glavna 
ličnost tamo, glavni gost, najuvaženiji. U centralno mesto me posadili da sedim. Bio je sa mnom 
Vučić, bio je Duško Sekulić i Božo Vučurević, sadašnji konzul u Nemačkoj, generalni konzul. Znaš, 
a meni bilo smešno, oni isti na Cetinju koji su me do tada nekoliko puta kamenjem dočekivali sad 
aplauzima. I prilazim jednoj grupi oni počeše E viva vero Montenegro. Ja kažem odakle ste vi, 
jeste vi iz Italije, jeste vi Italijani? Asocirajući na to da je veliki broj Cetinjana napravila italijanska 
okupaciona sila za vreme Drugog svetskog rata jer je bilo Cetinjanki poprilično koje su se kurvale 
sa italijanskim oficirima i vojnicima. 

Voditelj: Da li su one lošeg morala? 

Šešelj: Pa nisu, samo su se kurvale. Ništa drugo. A i decu odgajale posle. Nisam čuo da je neka 
ubijala dete, sve su ih odgajale.  

Voditelj: Pa to su italijanska deca.  

Šešelj: Pa, polu-italijanska polu-srpska. Znaš ti ono, bili pravoslavni i muslimanka u mešovitom 
braku. I sad, rodilo se dete, muško i majka ovog muslimana ljulja dete i peva: Nina nana svoga 
pehlivana, pola Vlaha, pola muslimana. Simpatična pesma, iz još onog vremena. Nek' su deca živa 
i zdrava, ali nek' ne idu izdajničkim putem. To ako su im očevi Italijani, ne treba da znači da 
moraju biti anti Srbi.  

 

TV Happy – Dobro jutro Srbijo, 5.1.2021 

Gosti: Ljubiša Ristić, reditelj; Gradiša Katić, urednik lista "Afera"; Vojislav Šešelj, SRS (telefonsko 
uključenje) 

Voditelji: Milomir  Marić, Katarina Korša 

Marić: (čita naslov sa portala CDM): Nove uvrede sa Hepija: Cetinjanke se kurvale sa Italijanima. 
To je izjavio Vojislav Šešelj i on je u ovoj emisiji govorio nešto što je i Bulatović pisao u svojim 
romanima... (prim.aut. misli na pisca Miodraga Bulatovića) 

Katić: Samo ne za Cetinje već za Bijelo Polje... 

Marić: Pa dobro... Bulatović je pričao da je on kao dete, siroče, odrastao u javnoj kući i da su ga te 
talijanske (nerazumljivo) 

Katić (čita): Draginja Vuksanović Stanković kaže za Šešelja – etnički Hrvat, naturalizovani Srbin iz 
Bosne, presuđeni ratni zločinac jiš hoće da dijeli istorijske i političke lekcije. Ogavni šovinista i 
velikosrpski fašista, presuđen od strane Haga hoće da ponizi Crnogorke i Cetinjanke. Nove 
uvrede sa Hepija – Cetinjanke se kurvale sa Italijanima... 

Marić: Ma ajmo dalje. Oni bi... Šešelj je čovek koji ne poštuje ni Reginu Elenu... 

Katić: Malo je mačku goveđa glava, to kaže Draginja Vuksanović. Ne vucite nas za jezik, znamo sve 
zakone koji su vjekovima važili u Beogradskom pašaluku i Osmanskom carstvu. I prestanite da 
vređate Crnogorke, Cetinje je bilo slobodno i kad su se osmanski sultani ustoličavali u Beogradu. 
No, politički vampir Šešelj, neprijatelj Crne Gore dakako, ne možei ne smije viđeti sebe u 
ogledalu istine i života. 

Marić: jel ima još nešto? 

Katić: To je demanti da su Cetinjanke bile (nerazumljivo) 
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Marić: I meni se javio moj prijatelj, najveći crnogorski istoričar Novak Adžić, koji je sa Šerbom 
Rastoderom napisao monumentalnu mModernu crnogorsku istoriju na pet hiljada strana. Tri 
toma, ovako mož da se ... udariš čoveka po glavi, ovako. (prim.aut. prikazuje se fotografija 
poslanice Vuksanović) Evo vidimo kako lepa žena, najlepša crnogorska političarka, inače prva 
žena, ili druga ili treća žena Novaka Adžića (Katić dobacuje: Cetinjanka), s kojom ima dete. 
Kasnije se udala za javnog tužioca Crne Gore (Katić dobacuje: Stankovića), Stankovića. Sad je 
poslanica, ona je pisala (Katić dobacuje: ovo što smo čitali) a mene je njen bivši muž Novak 
Adžić zvao i rekao da se izvinim Cetinjankama jer mi je Cetinjanka i tašta i žena... 

Ristić: I izvini se naravno i treba da se izviniš... 

Marić: ...kao crnogorski zet ja se izvinjavam, ne mora da mi sude. Ne treba Cetinjanke da mi 
sude... 

Katić: Neće tebe Srbija da isporuči... 

U nastavku se govori o Miodragu Bulatoviću. 

Od 30:48 uključuje se Vojislav Šešelj. 

Marić:..Krenula je kampanja i na tebe i na mene, u Crnoj Gori, kako gledaš ti na Draginju 
Vuksanović? 

Šešelj: Vidim samo, ja… vi to neozbiljno tretirate, ja sam vrlo ozbiljan. Ugledni crnogorski istoričar 
Aleksandar Stamatović koji je doktorirao pre dvadeset i nešto godina na Filozofskom fakultetu u 
Beogradu, ustanovio je da je oko hiljadu dvesta dece rođeno iz seksualnih veza italijanskih 
oficira i vojnika sa Cetinjankama. To je dakle istorijska činjenica, pozivam se na autoritet koji se 
ne može tako lako opovrći. Što se tiče Draginje Vuksanović Stanković, ona je u najranijoj 
mladosti bila toliko promiskuitetna da je obećala da će se udati za svakog stotog muškarca kojim 
bude u seksualnim odnosima. Dosad se triput udavala i sad uskoro treba četvrti put. A ja 
spremam knjigu pod naslovom „Montenegrinska kurvencija Draginja Vuksanović Stanković…“ 

Marić: A nemoj, preterao si, preterao si, drži se činjenica. 

Šešelj: Nisam preterao bre! 

Ristić: Ti si preterao, a ne on, ti si preterao... 

Marić: A drži se činjenica, molim te. 

Šešelj: Pa samo se činjenica…Ti znaš da se ja samo činjenica držim, za razliku od tebe. 

Marić: Ja se u ime gledalaca izvinjavam. Ne možeš tako da govoriš o jednoj dami. 

Šešelj: Pa evo i Ljubiša ti kaže da si ti preterao a ne ja. 

Marić: Ona je dama i ne može tako da se govori o njoj. 

Šešelj: E...tako su sve Cetinjanke bile dame, i bili italijanski oficir pita što je dama sama, neće niko 
da me jebe oli ti... e tako je to bilo... 

Marić: Pa ti ćeš napasti Reginu Elenu... 

Šešelj: E tako je to bilo.  

Marić: Zašto se udala za italijanskog kralja? Ne možeš tako da govoriš. 

Šešelj: Kako ne mogu, bre?! 

Marić: To je civilizacija, to je izlazak u Evropu. 

Šešelj: Je li to istorijska činjenica, Mariću? 

Marić: Pa bolje da su bile sa latinskim ljubavnicima od stila a ne s primitivnim Crnogorcima da im 
kao Mima Karadžić stave na glavu nešto. Pa čekaj, ne možeš tako, pa ti primitivizam reklamiraš 
umesto Evropu i civilizaciju. 

Šešelj: Nije tačno, ti kažeš da je bolje s Talijanima nego sa Crnogorcima ja mislim da je bolje s 
Talijanima nego s Nemcima, znaš?  

Marić: Pa čekaj, jesi gledao Mimu Karadžića sa Mirom Furlan u filmu? Pa na šta to liči kakvi su 
Crnogorci... 
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Šešelj: Slušaj... 

Marić: Crnogorke od stila se užasavaju Crnogoraca... 

Šešelj: I ove Cetinjanke posle kad bi se udavale morale su preko usta od stida da stavljaju onu 
maramu neku, znaš, da ih muž ne gleda dok obavlja bračne dužnosti. 

Marić: Pa to iz filma. 

Marić: Zahvaljujemo se, ali ako Draginja... 

Šešelj: Pa dobro, možda je i film na činjenicama zasnovan. Evo Ljubiša Ristić je sve svoje tekstove 
pozorišne na činjenicama zasnivao... 

Ristić: Šta sam ja?  

Marić: Sve tekstove na činjenicama. 

Ristić: Pa da.  

Marić: Ako te bude Draginja tužila brani se sam, ja u toj priči da učestvujem više neću. 

Šešelj: E Mariću, ti ćeš mi biti ključni svedok 

Marić: Ja nit' sam čuo šta si govorio nit' se slažem s tobom. 

Šešelj: Ali si me nagovarao pre emisije da to kažem. 

Marić: Ja podržavam Cetinjanke i evo ja se Draginji izvinjavam, u ime Šešelja. 

Šešelj: Nagovarao si me pre emisije da to kažem. 

Marić: Mogu da se izvinim u tvoje ime Draginji koja je divna dama, lepa žena... 

Šešelj:  Pa jeste divna dama. 

Marić: Najlepša političarka na srušenoj Jugoslaviji. 

Šešelj: Političarka par ekselans. 

Marić: Hvala ti... 

TV Happy - Vikend jutro - 05.09.2021. 

Gosti: Vinko Pandurević, Zoran Anđelković, Dražen Živković 

Voditelji: Anđela Lakićević i Božidar Gutić  

Od 10:06:32 

Pandurević: Ja znam da u srpskoj istoriji ima mnoštvo istorijskih događaja i datuma koji nisu u 
potpunosti rasvetljeni i čije se posledice osećaju i danas. Ja ove događaje na Cetinju doživljavam 
kao nastavak Božićnog ustanka iz 1918. godine jer ta buna još uvek nije završena.   

Od 10:25:50 

Pandurević: Ovo su radosne vesti da se situacija smiruje. Ja moram da kažem da Cetinje ima 
ogroman simbolički značaj za kompletnu Crnu Goru. To je mesto i manastir u kom su stolovali i 
crkveni velikodostojnici i vladari Crne Gore, iz dinastije Petrovića, da je to simbol crnogorstva. Tu 
su stolovali etnički Srbi. Nisu Srbijanci, nego Crnogorci koji su u etničkom smislu Srbi. Milu 
Đukanoviću je vrlo važno bilo da njegova prestonica Cetinje, koju on smatra svojom, i da njoj 
mogu samo da prisustvuju Crnogorci, sam rekao da će to biti veliki poraz ukoliko se desi ovaj čin 
koji se desio. Ja moram da kažem da je on verovatno jedan od onih diktatora koji se odluči na 
ovakav korak, odnosno gubitku vlasti i odlaska sa svih funkcija. DPS i njihove pristalice su na 
Cetinju videli jednu priliku da kroz takvu vrstu skupa na neki način pridobiju neke ljude na svoju 
stranu. Milo ima isti odnos prema svakoj verskoj zajednici i svakoj crkvi i religiji. Da je to bilo 
ustoličenje biskupa on se ne bi bunio, da je bilo kojim slučajem ustoličenje reisa ne bi se bunio. 
Zašto? Zato što oni nisu većinska Crna Gora. Većinska Crna Gora su Srbi. Srpska pravoslavna 
crkva okuplja vernike, Srbe, pravoslavce koji u istinu Crnu Goru doživljavaju kao svoju zemlju i 
svoju državu. Oni se bore za nju.  

TV Happy - Vikend jutro - 05.09.2021. 

Gosti: Dragan Vujičić, Toma Kresović 



 
 

26 

 

Voditelji: Anđela Lakićević i Božidar Gutić  

Od: 11:24:20 

Vujičić: Ovo je imovina SPC, to je imovina crnogorskog naroda koji je veran SPC. Znači, nije moja. I 
ovo što su uradili ljudi, ovo su Crnogorci uradili, ne mi. Nisu oni odbranili ovo sve. 

Voditeljka: Svetinje su odbranjene... (nerazgovjetno) 

Vujičić: Oni su to uradili. 

Kresović: Oprostite. Nije u pitanju crnogorskog naroda, Crnogoraca srpskog porekla, zato što 
crnogorski narod nije prirodna tvorevina. 

Vujičić: Pa nemoj mi o tome, nek’ se zovu kako hoće oni bre, ako to... 

Kresović: Ne, ne, državnosti. Pa upravo je to bio crnogorski narod... 

Vujičić: Pa dekodiranje, naravno, da... 

Kresović: Pa crnogorski jezik sa još dva slova u odnosu na Vukova 32... 

Voditelj: Pa dobro... (nerazgovjetno) 

Kresović: Pazite, neokomunistički sistem koji je razvio Blažo Jovanović i Đilas, on je samo dopunjen 
sa Milom. I postao je korpus onoga što isto na Kosovu žele, da su Kosovari, sutra će da prave... 

Vujičić: Da Dečani budu njihova crkva... 

Kresović: Da. 

TV Happy - Vikend jutro - 05.09.2021. 

Gosti: Miloš Stojković, Miroljub Petrović, Dragoslav Bokan, Vladimir Pavićević  

Voditelji: Anđela Lakićević i Božidar Gutić  

Od 09:05:04 

Stojković: Taj mitropolit je mitropolit i onima koji se deklarišu kao Srbi i onima koji se deklarišu kao 
Crnogorci, iako ja ne priznajem tu naciju, smatram je veštačkom, ali to je moj lični stav, onaj ko 
želi da se oseća tako, neka se oseća tako. Dakle, nijedna poruka nije bila nacionalistička s naše 
strane.  

Od 09:16:48 

Petrović: U Evropi i Evropskoj uniji je normalno da neko ko je rođen kao muškarac se oseća kao 
žensko i on ima pravo da menja pol. Ili ako se rodi kao žensko, ima pravo da se oseća kao 
muškarac. I to se zovu trans osobe i oni su elita u Evropskoj uniji. Mi imamo slično to u Crnoj 
Gori, imamo ljude koji su rodjeni kao Srbi, kojima su preci bili Srbi, međutim, oni se ne osećaju 
kao Srbi, oni se osećaju kao Crnogorci, ja kažem lažni Crnogorci i mi slobodno možemo da 
kažemo da su to trans osobe. 

Od 09:18:05 

Petrović: Evropska unija predstavlja uniju ili zajednicu silovanih naroda i država. Međutim, postoje 
narodi koji ne žele da budu silovani. I ako nećete da budete silovani, onda ćete da budete 
likvidirani. I zato su Srbi i Rusi doživljavali genocide u zadnjih sto godina, zato što su odbijali da 
budu silovani i da budu deo te unije, Evropske unije, te silovane unije. I ovo što se dešava na 
Cetinju je pokušaj novog silovanja srpskog naroda. Vidimo da su dva glavna žarišta, Srbija, 
odnosno tu gde žive Srbi i tamo gde žive Rusi. I to nije slučajno. Jer upravo Srbi i Rusi pružaju 
otpor toj evropeizaciji i tom nametanju jednog sistema vrednosti, koji je po nama nakaradan, a 
oni smatraju da je ispravno biti trans osoba. Mi smatramo da to nije ispravno. I nema nikakvih 
problema da neko bude trans osoba. Ali ono što je osobina svih destruktivnih koncepata jeste da 
oni nasilno nameću svoju ideologiju drugima.  

Od 09:19:46 

Petrović: Sve ovo što se dešava u Crnoj Gori, nikada ne bi moglo da se dešava da nema 
međunarodne podrške. To je šaka razbojnika na Cetinju, isto kao što je bila šaka razbojnika oko 
Josipa Broza Tita, ali ih je spoljni faktor doveo na vlast, tako su doveli Antu Pavelića u Hrvatsku. 
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Tako da mislim da se stvari pomeraju u jednom pozitivnom smeru. Ružno je sve ovo što se 
dešava, ali moramo da razumemo da je to nasilno nametanje evropskih vrednosti.  

Od 09:29:33 

Bokan: Uostalom, pogledajte ko je kanonizovan u Srpskoj crkvi. Pa to je mnogo ljudi, sveštenika i 
drugih ljudi koji su stradali kao mučenici, koje su pobili ljudi slični ovima sa Cetinja. 

Od 09:36:26 

Petrović: To što rade ti problematični ljudi na Cetinju, to su deca o kojoj se nije brinulo. O kojima 
roditelji nisu brinuli, koji su ih raspustili. I neko može da postane narkoman, neko može da 
postane nasilnik, neko siledžija, neko silovatelj, a neko može da bude lažni Crnogorac, koji 
napada svoju otadžbinu, koji napada svoje pretke, koji pljuje na grobove svojih otaca. 

Od 09:43:17 

Voditelj: Gospodine Bokan, da li je ovo što se događa kontinuitet ideologije Sekule Drljevića, Savića 
Markovića Štedimlije? 

Bokan: To je kontinuitet ideologije koja je začeta još u vreme Lucifera, pa se onda vremenom 
razvijala. 

Sadržaj: Ćirilica 

TV Happy - Ćirica - 30.08.2021. 

Gosti: Andrija Mandić, Aleksandar Raković, Slobodan Reljić, Vladimir Dobroslavljević, Bogoljub 
Šijaković  

Voditelj: Milomir Marić 

Od 21:22:54 

Voditelj: Šta se dešava u Crnoj Gori? Premijer Zdravko Krivokapić je rekao da će on lično da ide na 
ustoličenje mitropolita Joanikija, da mu ne treba nikakvo obezbeđenje, da tu neće biti nikakvih 
problema, a upravo je dao izjavu da će možda ustoličenje biti otkazano - da li zbog korone, da li 
da ne padne krv. 

Od 21:24:10 

Voditelj: Ti si predložio da se ustoličenje pomeri u crkvu u Podgorici i neki to shvataju kao 
kapitulaciju koju ti predlažeš. 

Raković: Pa ne, to je Saborni hram Mitropolije crnogorsko-primorske. On je napravljen da bude 
Saborni hram Mitropolije crnogorsko-primorske. S tom namenom je podignut. I kripta mitropolita 
crnogorsko-primorskih nalazi se u Podgorici. Mitropolit Amfilohije je sahranjen u Podgorici, a ne 
na Cetinju. Dakle, ja sam samo imao u vidu bezbednosnu situaciju i nesposobnost 
Krivokapićevih bezbednosnih organa da sačuvaju mir na Cetinju. S druge strane, znamo kakvi su 
tipovi. Znamo da Veljović kontroliše brojni deo policije, sad nećemo da licitiramo koji je to 
procenat koji on kontroliše, ali kontroliše. I to je pokazao na Ivanovim Koritima pre nedelju dana 
kada su njegovi, očigledno njemu lojalni policajci, obezbeđivali tu sektašku grupu, takozvane 
CPC, a nisu dozvolili ulazak u crkvu. 

Voditelj: Provalili su u crkvu. 

Raković: Tako je. I obezbeđivala ih je policija u provali crkve, a nisu dozvolili sveštenicima Srpske 
pravoslavne crkve, koji su kanonsko sveštenstvo na tom prostoru, da uđu u crkvu. Prema tome, 
to je bila neka pokazna vežba da jedan deo policije jeste i dalje lojalan Veljoviću, svom bivšem 
šefu, sad Milovom savetniku za bezbednost, što znači da je on i dalje državni funkcioner, koji 
podriva ovu Krivokapićevu izvršnu vlast, a Krivokapić za to nema rešenje. 

Od 21:30:22 

Raković: Stanovništvo na Cetinju, većinski, treba sasvim biti otvoren, ne želi prisustvo Srpske 
pravoslavne crkve. Zbog sopstvene konverzije tog stanovništva iz srpskog identiteta, koje je ono 
svakako negovalo do pre sto godina vrlo jako i vrlo iskreno i ubedljivo, do danas kada se 
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stanovništvo većinski već formiralo kao Hrvati. Dakle, jedan manji broj Cetinjana ostali su Srbi, 
znači, negde oko pet odsto onih koji se tako izjašnjavaju i do deset odsto onih… 

Od 21:49:19 

Voditelj: E, sad. Rasrbljavanje Srbije na ovim prostorima uvek ide preko pravoslavne crkve. To je 
počelo u Makedoniji, nastavilo se u Crnoj Gori. I, evo, čitao sam beleške Dušana Bilandžića, 
jednog od najcenjenijih jugoslovenskih istoričara i govori kakvo je bilo slavlje u Zagrebu kad je 
osnovana Makedonska pravoslavna crkva, kad je prekinula veze sa Srbijom. I ovo u Crnoj Gori je 
prirodan nastavak tih priča, iako je bilo još pokušaja od ’45-te da se napravi Crnogorska 
pravoslavna crkva. 

Šijaković: Pa tu vidimo zbog čega je crkveno pitanje i u Crnoj Gori veoma važno jer, naravno, ne 
radi se prosto o nekim crkvenim temama, kao što bi neko htio to da predstavi, nego se radi, u 
suštini, o pritisku na srpski narod da konvertuje svoj identitet. I vjerski i nacionalni i jezički i da 
se utopi u neki bezoblični, amorfni identitet i da na taj način prosto nestane. U sklopu toga, 
jasno je, već dugo i dugo postoji jedan plan, prosto da se Srpska pravoslavna crkva 
fragmentarizuje, da se isparceliše na više neuticajnih, malih, beznačajnih oblasti i da se oslabi 
pravoslavni identitet srpskog naroda. 

Od 23:00:41 

Raković: Doći će momenat kada će se otvoriti pitanje ponovo rezultata tog fabrikovanog, 
falsifikovanog referenduma u Crnoj Gori i poništiti rezultati tog referenduma. Ništa nema 
prirodnije nego da Srbija, Crna Gora i Republika Srpska budu u jednoj državi. Dakle, to i jeste 
pravično rešenje. 

Voditelj: Oni kažu: Izađite vi Srbi na more preko Albanije, ali nipošto preko Crne Gore. 

Raković: Ne možemo mi da izađemo preko Albanije, jer je knjaz Nikola venčao srpsko more sa 
Crnom Gorom. Dakle, on je rekao, klekao u Jadransko more kada je Bar oslobođen 1878, 
početkom, klekao u svojoj nošnji, bacio burmu i rekao: Vjenčavam te srpsko more sa slobodom 
Crne Gore. Dakle, srpsko more i Crna Gora su i dalje venčani. To je naše more. To je srpsko 
more. Mogu oni da pričaju šta hoće. 

Od 23:02:05 

Raković: Znači, ovo more od Sutorine do Sutomora, i Bar takođe, je srpsko more i to je istorijski 
pojam za to more koje je knjaz Danilo Petrović Njegoš zvao tako i pre nego što je Crna Gora 
izašla na more. Dakle, samo treba da se bavimo istorijskim činjenicama i da ne podležemo 
pritiscima koji dolaze usled fantazmagorija crnogorskih separatista koji su već primili hrvatski 
oblik. Dakle, oni su se samodefinisali kao ekstremni Hrvati. Posebno govorim o ovima na Cetinju. 
Iako neki možda toga nisu svesni, ali tako su oblikovani i zbog toga je ovo ustoličenje na Cetinju 
tako opasno. Znate, to bi bilo kao kada biste apelovali recimo na okorele ustaše iz Čikluka, 
Čapljine, Ljubuškog, Livna, Duvna, Gospića da imaju razumevanja za jedan tako veliki, 
veličanstven, svečani čin kao što će biti ustoličenje mitropolita crnogorsko-primorskog Joanikija. 
Vi ne možete apelovati na njihov razum, jer njima ne upravlja razum, njima upravlja srbofobija.  

Od 23:05:21 

Šijaković: Pervertovanje istine u Crnoj Gori je i te kako prisutno. Što se tiče tih optužbi protiv 
srpskog naroda, ja bih rekao da su one sve slabije, sve besmislenije i sa sve manjim efektom. 
Tako da, ono što vidim, kako procesi teku, saglašavajući se s tim da globalni centri moći neki 
slabe neki novi se pojavljuju i tako dalje, to što vidim kao neki proces ispred nas, kao srpskog 
naroda, jeste proces reintegracije srpskog naroda. Mi smo dezintegrisani, naročito raspadom 
Jugoslavije, ali i u dužem vremenskom periodu, na Balkanu smo dezintegrisani. Samo nakon 
velikih ratova sa ogromnim žrtvama smo uspjeli da se ponovo integrišemo, da bi kasnije opet bili 
dezintegrisani. Takođe, treba imati na umu da sve granice na Balkanu, ne samo sadašnje, nego 
istorijski gledano su stvar arbitraže između velikih slila, a ne stvar bilateralnih dogovora 
balkanskih naroda. Zbog toga ona krilatica koja je dobila posebnu snagu nakon Prvog svjetskog 
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rata - Balkan balkanskim narodima, nakon oslobađanja Balkana od Turaka. Dakle, ona je još 
uvijek aktuelna. Balkan balkanskim narodima. 

Voditelj: Vučić je to rekao u Ujedinjenim nacijama. Srećom, na srpskom jeziku, jer je to najopasnija 
rečenica. Slobodan Milošević je posle rečenice - Balkan balkanskim narodima na Kritu, dobio 
pobunu OVK. 

Od 23:07:56 

Šijaković: Vidite i ova serija deklaracija o Srebrenici ima jedan suštinski cilj, a to je da onemogući 
pomirenje između Srba i Bošnjaka. To je ključna ideja. Da nikako ne dođe do pomirenja, jer 
Balkan treba održavati kao konfliktnu zonu. 

Voditelj: Kao bure baruta. 

Šijaković: Zonu konfliktnog potencijala… Treba odgovoriti na pitanje ko donosi barut, ko drži fitilj, 
ko drži upaljač itd. To nije baš u našim rukama. 

Od 23:10:00 

Šijaković: U ključnim istorijskim momentima , mi smo bili na svjetskoj istorijskoj sceni, kao mali 
narod, i to časno i sa ogromnim žrtvama. Taj identitet ne može niko da porekne i taj identitet 
niko ni lud ne želi da odbaci. Ja mislim da je ispred nas proces reintegracije srpskog naroda i ja 
vidim u nekoj sagledivoj budućnosti konfederaciju između Srbije, Crne Gore i Republike Srpske. 

Voditelj: A sad, ako padne krv u Cetinju? 

Dobrosavljević: Postoji tu još jedna stvar. Govorili smo o razlozima i problemima prilikom 
ustoličenja mitropolita Joanikija na Cetinju, uvođenja u tron, 5. septembra. Međutim, šta je 
zapravo glavni cilj vodećeg inspiratora, kao što je Andrija Mandić rekao. Dakle, to je 
internacionalizacija. To je želja da se dogode incidenti, da bi se ti incidenti prikazali na globalnim 
medijima i da se dovede u vezu sa jednim takođe važnim političkim procesom koji je Sloba Reljić 
sada pominjao, a to je događaj u Avganistanu, u Kabulu, gde je ideja sledeća - da se pokaže 
kuda vodi verski ekstremizam u 21. veku i gde se želi jedna nasilna identifikacija Talibana u 
Avganistanu sa pripadnicima srpske etničke zajednice, Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori. 

Od 23:11:42 

Dobrosavljević: Na ovom komitskom protestu na Cetinju je bila avganistanska zastava. Dakle, to 
se ne dešava slučajno. To je jedna vizuelna priprema za ono što je cilj. 

TV Happy - Ćirica - 06.09.2021. 

Gosti: Dragan Simeunović, Gojko Raičević, Aleksandar Pavić, Zoran Ćirjaković, Jovan Janjić Voditelj: 
Milomir Marić 

Od 21:01:03 pojavljuje se krol u kojem je potpisan gost emisije Prof. dr Dragan Simeunović. Ispod 
njegovog imena i prezimena insertovan je navod: Niko nije pljačkao na Kosovu kao Crnogorci.  

Od 21:15:38 

Simeunović: Petar II, Njegoš je bio oduševljen Karađorđem. Mi znamo da je on Gorski vijenac 
posvetio prahu oca Srbije, Karađorđu. Oduševljen je i kad dolazi na čelo Aleksandar 
Karađorđević, kad dolazi na čelo Srbije, on stupa u vrlo oduševljene odnose. Sve se menja preko 
noći, on pokazuje tu svoju odanost. Pre toga sa Milošem, kad me pitate, sa Milošem on nema 
razvijenu komunikaciju. On i predlaže jedini poznat sastanak, direktno povodom pravljenja 
gramatičkih pravila jednog zajedničkog jezika. Pošto on smatra da su Crnogorci i Srbijanci Srbi. 
U tome Njegoš ide korak napred. On razlikuje Srbijance i Crnogorce kao pripadnike država, ali ih 
smatra istim narodom, srpskim narodom. Dakle, to je ono što mi danas previđamo kad kažemo 
Crnogorci nisu Srbi, ne, Crnogorci su državljani Crne Gore kao što su državljani Srbije Srbijanci. 
Samo u našoj glavi Srbijanac je onaj koji je rođen u užoj Srbiji i u njoj živi. Što nije precizno i što 
je začudno, još uvek nerešeno i rađa probleme i sa Crnom Gorom. Tako da je... Takođe je pisao 
oštra pisma Milošu, ovaj Milošu Njegoš, povodom Dositeja Obradovića na šta ga je nagovorio 
dosta lukavo Vuk Karadžić koji nije trpeo Dositeja i kad su izašle Dositejeve knjige, u vreme 
knjaza Miloša Obrenovića, Njegoš je to vrlo oštrim, surovim rečima, na račun Dositeja zamerio 
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Milošu. Međutim, Aleksandar Karađorđević, a pre toga Rašanin stvaraju kod Njegoša jedan novi 
naboj željan ratovanja. Njegoš nije uopšte hteo da sluša Miloša, koji mu se od prvog momenta 
nametao kao tutor, kao politički savetnik. Recimo, kada su 1830., 31. krenuli ustanci na Balkanu 
protiv Turskog carstva, skadarski vezir i s druge strane u Bosni Husein beg Gradaščević su 
podizali ustanke. Miloš savetuje Njegoša da pomogne sa dve hiljade plaćenika, da pomogne 
skadarskog pašu u borbi protiv Sultana, za određenu količinu novca. Skadarski paša poveden 
Miloševim nastojanjem, ne znajući da Miloš neprekidno vodi duplu politiku, jer Miloš sve vreme 
Sultanu izražava zahvalnost i spremnost da on napadne skadarskog pašu, šalje, dakle obećava 
skadarski paša Njegošu 50 hiljada groša za dve hiljade vojnika, što Njegoš sa gnušanjem odbija 
ne želeći da jedan, kaže, naš čovek pogine na strani dušmanina. Njegoš je bio idealista kao što 
znamo, to je ispoljavao i u svom književnom i filozofskom delu, ali s druge strane Miloš ne 
veruje u Gradaščevića, to je bilo potpuno pogrešno, dok mu Njegoš koji se smatra neuspešnim 
političarem, lošim državnikom, odličnim filozofom i piscem, Njegoš se smatra dakle takvim. Ali 
Njegoš je bio promoćurniji, on vidi Gradaščevića kao pobednika u bitci protiv Sultana i on i 
uprkos Miloševim upozorenjima, koji je bio protiv Gradaščevića, podržava Gradaščevića i 
Gradaščević nije dobio od Njegoša vojnu pomoć samo zato što je lično došao Jeremija Gagić na 
Cetinje da Njegošu ne dozvoli da jedan Crnogorac uđe u rat sa Turcima, a Gradaščević sam, bez 
paše skadarskog, bez Njegoša, bez Miloša, koji su mu svi obećavali pomoć, pobeđuje ogromnu 
sultanovu vojsku i vlada prostorno od Banja Luke do Skoplja i predlaže ujedinjenje srpskog 
prostora. Danas bi se to reklo srpski svet, mada bi odmah neko to skočio, je l’ da, ili srpski 
prostor. Zamislite kolika bi to država bila i Njegoš to shvata. On je za ujedinjenje. Shvata da je 
Crna Gora mala i da s nekim mora da bude. A kao što je to na primeru školovanja uvideo tako je 
uvideo i na primeru podrške u ratu. Naime, on je pokušavao da školuje svog sinovca i sestrića u 
Rusiji. Ovaj dečak, njegov sinovac, je umro posle godinu dana školujući se, ovaj drugi je ostao, 
otišao u vojne kadete.  

Od 21:22:44 

Voditelj: Kakve je odnose knjaz Nikola imao sa...(nerazumljivo) Obrenovićima? On je sanjao da će 
on naslediti srpski presto.  

Simeunović: On je sanjao da će on naslediti srspki presto, pa čak i svog brata, vrlo darovitog, ali 
surovog vojskovođu Mirka Petrovića, na neki način nagrađujući ga kao starijeg brata zato što mu 
je kao mlađi brat, nije preoteo tron, to je bilo dogovoreno kako će se to ići, ali uvek postoji taj 
kod Crnogoraca i uopšte patrijarhalnih naroda, kad oće da se starijem bratu, da starijem bratu 
pripada prvenstvo. On mu je dao i titulu vojvode od Grahovca nakon velike pobede. Dao mu je i 
neke druge titule, ali je on isto tako mu na neki način otvarao apetite prema tronu u Srbiji jer su 
u Srbiji bili veliki već međudinastički sukobi koji su trajali, kao što znamo, sve do ubistva i 
iskorenjivanja porodice Obrenović 1903. godine. Znači bio je vrlo korektan može se reći knjaz 
Nikola u tim odnosima prema srpskom dvoru. Ponašao se, sebe je smatrao Srbinom, pisao je, 
pravio je škole, jezik. Za njega je Crna Gora bila država, ali nesporno je bilo etničko poreklo 
Crnogoraca u njegovoj glavi je to bi srpski narod.  

Voditelj: Ali profesore, prvi put u balkanskim ratovima Srbi i Crnogorci zajedno ratuju, na istoj 
strani. I Crnogorci su i ušli na Kosovo i hroničari su zabeležili i o pljačkama i o zverstvima koje su 
crnogorske armade izvele u Prištini, Prizrenu, Peći.  

Simeunović: Pa Dimitrije Tucović kaže na jednom mestu, u kojem je kao dobrovoljac 
učestvovao, kaže Crnogorci u pljačkama prevazilaze sve. Kad prestanu, kad opljačkaju arnautska 
sela onda prelaze na našu srpsku stranu i nemilosrdno pljačkaju... 

Voditelj: Njima je svejedno da l’ pljačkaju srpska ili albanačka sela... 

Simeunović: Ne pominju ubistva u tom smilu, ali mora se znati da je četovanje u Crnoj Gori 
tradicija. Četovanje je u stvari pohod u pljačku. Zašto, zato što je Crna Gora prilično bezvodna, 
prilično surova za poljoprivredno izdržavanje stanovništva, koje dok je bilo stočarski moglo je da 
izdrži broj stanovnika. Međutim uvećavanje, a to se uvećalo znatno, samo u roku od 40 godina se 
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utrostručilo, od 1812. do 1844. se utrostručilo stanovništvo u Crnoj Gori. Doduše, nešto i 
proširivanjem oblasti, ali i prilivom.   

Od 21:26:43 

Voditelj: Ali profesore, kao da se ništa nije promenilo do dana današnjeg i mnogi Crnogorci su 
doživljavali Beograd kao ratni plen. I oni ’18-te, čak i oni učesnici Božićnjeg ustanka protiv 
stvaranja zajedničke države koji su bili na strani kralja Nikole i oni ’45-te kad su oslobodili 
Dedinje od stranih vlasnika i ovi narko dileri koji su se sa Dedinja preselili na Vračar.  

Od 21:28:12 

Voditelj: Profesore dugo pratiš, već 50 godina nijedan Beograđanin u Crnoj Gori nije uspeo, ne 
da ubije čoveka, nego da izvuče novčanik, da ukrade sladoled. Obično su iz Crne Gore dolazili da 
oslobode Beograd od bilo čega.  

Simeunović: Pa potpuno je ta metropolizacija, ona je i etničkog tipa. Narodi ne samo da se 
okolina naseljava u najveće centre, nego se i po etničkom principu ljudi naseljavaju. Ja se sećam 
kao dete, pa se sećam živeo sam recimo u dvorištima koja su pretežno oficirska dvorišta i onda 
vidim kad odlaze u penziju, bio sam zbunjen, Hrvati kad odu u penziju sele se iz Beograda u 
Zagreb, pa mi je to bilo čudno. A ovi svi na primer hoće u druge gradove. Znači, postoji taj 
etnički momenat pripadanja... 

Voditelj: Ali napadali su Crnogorce... 

Simeunović: Pa i Crnogorci sebe smatraju Srbima, to je za mene dokaz. 

Voditelj: Evo recimo posle Drugog svetskog rata da je bilo više ambasadora i generala iz bilo 
kog sela oko Cetinja, nego iz cele Hrvatske, iz cele Bosne, gotovo iz cele Srbije.  

Simeunović: Istorisjki gledano državnost Crne Gore je uticala na ideju stvaranja nacije. Nacija 
je politička kategorija. I upravo to što se stvarala posebna država je dalo krila političkim 
ambicijama da se govori o posebnoj naciji. Ja vam garantujem kada biste vi dali sada Šumadiji ili 
ne znam jugu Srbije, Vranju državnost, da bi se vrlo brzo počela da formira svest o tome, o tim 
ljudima kao posebnoj naciji, na osnovu neznatnih razlika u izgovoru, u tradiciji i tako dalje.  

U 21:47:42 pojavljuje se krol u kojem je potpisan gost u emisiji Prof. dr Jovan Janjić, a ispod 
njegovog imena i prezimena navod Crnogorska crkva je izmišljena u stanici milicije.  

Od 22:27:27 

Voditelj: Govori se da Crna Gora ne može da postoji, da njoj nema opstanka ako nije 
antisrpska. Kad je Predsednik Vučić došao ovde i on i svi drugi su očekivali ne da vladaju Crnom 
Gorom nego samo da nije antisrpska. Mislim, to očigledno nije moglo jer na ovaj način Crna Gora 
se borila za svoj identitet jer evo videli smo u ovim okolnim zemljama, bez mržnje prema Srbima 
niko nije stvorio naciju.  

Raičević: Tako je. To je uputstvo kako da se ostvari taj državotvorni čin postojanja... 

Voditelj: Ako ne mrziš Srbe neće ti priznati državu.  

Raičević: Da, da.  

Od 22:36:13 

Voditelj: Evo videli smo reporterku iz Sarajeva, N1, nju su demonstranti maltretirali, tražili su da 
izbriše snimak iako se ona uživo javljala, očigledno da oni nisu hteli da se zableži njihov lik. Ko 
zna odakle su. 

Raičević: To sam htio da kažem. Da. Dakle ono je zasigurno ujdurma koju je organizovala 
Demokratska partija socijalista, Socijal demokrate, marginalna liberalna partija, za razliku od one 
stare garde, kako sebe nazivaju, odnosno članova Liberalnog saveza koji itekako pored toga što 
su Crnogorci, nacionalni Crnogorci, oni su itekako svjesni, da se ovdje radi o projektu Mila 
Đukanovića i Veselina Veljovića koje oni preziru jednako kao i svi mi. Dakle oni nisu prisustvovali 
i to najbolje svjedoči... 

Voditelj: Ni Slavko Perović, niko nije prisustvovao... 
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Raičević: Slika gdje momak zapomaže šetajući Bajovom ulicom, mislim da je bila Bajova ulica, 
ali ako, neka griješim, kada kaže gdje ste Cetinjani, puste ulice, ljudi su prezreli, Cetinjani su u 
velikom broju prezreli prisustvo tih ljudi. Nažalost ono što bode oči, što vjerovatno neko 
odgovaran iz bošnjačkog naroda treba da uputi neku poruku, bio je i veliki broj Bošnjaka ili su 
makar identifikovani i od tih 20-ak identifikovanih ljudi ja znam za troje ili četvoro Bošnjaka. Što 
govori o nečemu što može da bude vrlo opasno, vrlo neoprezno i zato se iskreno nadam da će 
neko i od bošnjačkih prvaka i da reaguje. Dakle, Bošnjaci u kolko god broju da su bili nisi smjeli 
da odlaze i da se miješaju u taj, ajde da kažem, unutar pravoslavni, iako se ovdje ne radi o 
pravoslavcima, ovdje se radi o interesnoj grupi, kriminalnoj, organizovanoj... 

Voditelj: Uglavnom nekrštenim bezbožnicima. 

Raičević: Tako je. Pa njima je to najmanje bitno i to malo straha od boga što ima natjeralo ih je 
da bude u onim zadnjim redovima. Ovi bezbožni, oni su bili aktivni, gurali su se.  

Od 23:00:29 

Janjić: Pošto smo pominjali ove militantne montenegrine sa Cetinja, kako su oni ovaj crnogorski 
prestoni grad uzeli za svoju pozornicu. Njima je, mi to ne uzimamo u obzir, ustvari njima je 
glavni cilj da se promovišu u javnosti, ustvari dakle oni rade na duže staze i na taj način 
pokušavaju da pridobiju što više pristalica. To je u jednom saopštenju kazao i Sveti arhijerejski 
sinod Srpske pravoslavne crkve, još 90-ih godina. Pratim iz godine u godinu šta se dešava. Evo 
samo nekih primera. Pogotovu posle urušavanja komunizma krenula je taj agresivni napad tih 
militantnih Crnogoraca ili odroda od srpskog roda, koji se nazivaju Crnogorci, montenegrini, neka 
budu šta god hoće. Iz godine u godinu oni prave neki svoj performans na Cetinju.  

Sadržaj: Posle ručka 

TV Happy - Posle ručka - 19.08.2021. 

Gosti: Darko Trifunović, Vesko Drašković, Miljan Ćeranić, Predrag Savić, Vladislav Dajković  

Voditeljka: Jovana Grgurević 

Od 15:35:19 

Drašković: Imate jedan vrlo fin primer kako ne treba raditi, kad sekularna država, kao Crna Gora, 
formira crkvu u policijskoj stanici. To nikom ne smeta. Crnogorska crkva praktično je jedna 
satanistička organizacija i ruganje pravoslavlju i ruganje Nemanjićima. I ona je uspela kao 
fenomen postkomunističke šizofrenije.  

Od 15:39:55 

Drašković: Niko ne priča o životu crkve pod politikom koja je bila satanistički orijentisana. U to 
vreme je ubijan jedan ozbiljan narod. Ako vi uzmete Njegoša, Nemanjiće, Svetog Petra 
Cetinjskog, Svetog Vasilija Ostroškog, izuzmete iz tog naroda, šta je taj narod? Mi smetamo samo 
zato što imamo sad ovu crkvu koja je do juče bila oskrnavljena. I sad predstavljaju Crnu Goru 
Crnogorci koji nisu Crnogorci. Ja sam Crnogorac. Ja sam Srbin, pravoslavac. 

Voditeljka: A oni su? 

Drašković: Oni su montenegrini. Oni su pokušaj ustašoidne politike Hrvatske i politike Sekule 
Drljevića, da se prenese oružje i da se ponovo puca na Lovćen. 

Od 15:42:02 (Iz filma “Crna Gora podeljena zemlja”) 

Živković: Ako uspijemo da izborimo autokefalnost Crnogorske pravoslavne crkve, sa srpstvom u 
Crnoj Gori će biti gotovo. 

Malagurski: Ustaška kapica za tebe, Dragoje. A bogumi ista kapica za poglavicu montenegrinsku. 
(Dragoju Živkoviću i Milu Đukanoviću se montirano stavljaju ustaške kape na glavu) 

Od 16:36:15 

Dajković: Pitali ste me za popis stanovništva. Po svemu sudeći, popis stanovništva se neće desiti ove 
godine u Crnoj Gori, što znači da se neće moći desiti ni naredne, jer je naredna izborna godina u 
dvanaest crnogorskih opština, uključujući i glavni grad. 
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Voditeljka: Da, ali to je preveliki prostor za manipulaciju. Sprovođenje popisa nije komplikovano. Šta 
je opravdanje da se ne sprovede na jesen, kako je i najavljivano? 

Dajković: Gospodin Krivokapić uporno insistira da ne treba da se desi, da nema tehničkih uslova, da 
je potrebna ogromna priprema za to, iako to nije tačno.  

Voditeljka: To nije tačno. 

Dajković: Mi znamo šta je glavni razlog. Dakle, centri moći pokušavaju da zaustave popis 
stanovništva u Crnoj Gori zato što bi došlo do promjene, hajde da kažem, uslovno rečeno, krvne 
slike u Crnoj Gori. To bi bio prvi popis, nakon sto godina, koji bi se održao u regularnoj i fer 
atmosferi, jer su se Srbi pobjedom Mila Đukanovića, konačno oslobodili straha. Ja sam siguran da 
smo mi sada u naletu, da je jednostavno ovih dana u modi biti Srbin. Štampaju se i trobojke i 
bedževi, grafiti se crtaju. Jednostavno se Crna Gora vraća sebi. 

Voditeljka: Koja je šansa i na osnovu čijeg insistiranja popis ipak može da bude sproveden? Zato što 
ovo jesu izgovori, ali sigurno nije razlog za odlaganje popisa na najmanje godinu i po dana. 

Dajković: Znate šta je najveći problem. Centri moći, zajedno sa ovim političarima-marionetama, koje 
trenutno kontrolišu u crnogorskoj Vladi, pokušavaju da spriječe stvaranje ambijenta u kom će Srbi 
biti većinski narod u Crnoj Gori, čime će Crna Gora, čak i na papiru, postati ono što je uvijek bila - 
srpska država.  

Od 16:40:12 

Dajković: Ako treba da rušimo Vladu zbog toga što nam je loš status i zbog toga što je status 
srpskog naroda nepromijenjen od smjene Mila Đukanovića pa naovamo, onda, bože moj, hajde 
da rušimo i da idemo na nove izbore. 

Od 17:01:11 

Ćeranić: Popis. To je važna tema. 

Voditeljka: To je najvažnija tema. 

Ćeranić: Znate zašto je najvažnija tema? Da li ćemo mi biti…Ja sam rekao Momu Vuksanoviću, koji 
se takođe bavi popisom. Već su uradili određene pripreme za popis i tako dalje. Ja sam rekao, 
nama je važno da mi budemo narod koji je…Očigledno je nas najviše u Crnoj Gori - Srba. Posle 
svega, posle ove torture itd, pokazaće se da u Crnoj Gori ima najviše Srba. 

Voditeljka: Ako ne bude popisa, neće se pokazati. 

Ćeranić: Mora da ga bude. Moramo da se zalažemo da bude. To nam je važno. Mi treba ove sve 
emisije da posvetimo tome da se zalažemo da bude popisa. 

TV Happy - Posle ručka - 30.08.2021. 

Gosti: Jovan Pejin, Nenad Čanak, Milica Đurđević Stamenkovski, Sava Stambolić 

Voditeljka: Jovana Grgurević 

Od 15:49:18 

Čanak: Ustoličenje na Cetinju je u ovom trenutku potiranje crnogorskog subjektiviteta i identiteta 
na način koji je nedopustiv, jer će dovesti do nesagledivih posljedica po mir u regionu. 

Od 15:51:36 

Đurđević Stamenkovski: Vi, gospodine Čanak, podržavate radikalne ideje Mila Đukanovića, 
podržavate nasilje, podržavate ljude koji pevaju Tomsona, koji pale srpske zastave, koji 
najavljuju da će Srbi ponovo na traktorima da idu. Pa molim Vas, i to mi prodajete kao nekakvu 
zabrinutost za budućnost regiona? Nema budućnosti regiona, ako takvi ljudi budu vladali. Ti ljudi 
su margina, to je šaka jada. I pri tom, jedna stvar, koji crnogorski identitet? Koliko Crnogoraca 
koji se izjašnjavaju kao Crnogorci sebe smatraju vernicima SPC? Koliko njih? Pa pola 
stanovništva koji su vernici SPC se izjašnajvaju kao Crnogorci. Kako njima to ne smeta, a Vama 
smeta? U čije ime Vi to govorite? 

Od 16:32:39 
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Đurđević Stamenkovski: Rekli ste maločas da u našim školama nema predavača crnogorskog 
jezika. Je l’ tako? I doveli ste to u pitanje i kažete da je to sporno. A zašto niste pitali Mila 
Đukanovića kako je moguće da se u školama u Crnoj Gori ne predaje srpski jezik, a 28 odsto 
građana se na starom popisu izjasnilo kao Srbi? Zašto ga niste pitali kako nema srpskog jezika u 
školama u Crnoj Gori? Dakle, 28 procenata ljudi šalje decu u škole koja uče nekakav novi jezik 
sa Ś i Ź, znači mjaukanje neko koje ne postoji, i nemojte da me ubeđujete da postoji crnogorski 
jezik. Vi jako dobro znate da je to parodija, to je jedna parodija, isto kao i bosanski jezik. 

Od 16:35:21 

Đurđević Stamenkovski: Kažete da je Krsto Zrnov Srbin. Ja da Vas pitam ko je to Crnogorac bio u 
prošlosti? Navedite mi jednog Crnogorca, na osnovu čega uopšte zasnivate uopšte svest o 
postojanju crnogorskog identiteta? Ja ne znam nijednog. Da nije Njegoš možda bio? Ko su ti 
ljudi koji su bili? Osim Sekule Drljevića, koji ne zna se šta je bio, a ne želim da verujem da se 
pozivate na Sekulu Drljevića, zaista ne želim da verujem u to.   

Od 16:52:38 

Đurđević Stamenkovski: Možete misliti, Vas ne zanima srpska škola, srpski jezik u Crnoj Gori, to 
Vas ne zanima. A zanima Vas fiktivni crnogorski komitski identitet, šake jada, jer to nisu  
Crnogorci, čak i oni koji se izjašnjavaju kao Crnogorci su ogorčeni na takvu radikalizaciju i na 
takav kriptofašizam. 

Od 17:15:25 

Voditeljka: Ovo nije emisija koja se radi da bilo koga zabavlja, ili da usplamsa bilo kakve… Situacija 
u Crnoj Gori već jeste napeta i oni već jesu ostrašćeni, oni će svoje strasti pokazati sa ili bez ove 
emisije. Jedan od načina najgorih mogućih je bio ukidanje ove emisije „Posle ručka“, kada je 
upravo gospodin Đukanović u 15:00, kada počinje emisija u programu u Crnoj Gori puštao crno.  

TV Happy - Posle ručka - 01.09.2021. 

Gosti: Radivoje Papović, Miroljub Petrović, Miloš Stojković, Vladislav Dajković 

Voditeljka: Jovana Grgurević 

Od 15:31:33 

Dajković: Što se tiče video klipa koji ste maloprije vidjeli, izvjesnog romite odnosno, pardon, 
komite, koji je priznao da za sto eura idu tamo da prave probleme i da učestvuju u haosu koji 
najavljuju, to vam je prava slika današnjeg Montenegra koji zastupa Milo Đukanović zajedno sa 
svojim pristalicama. Dakle, to su ljudi koji nemaju nikakve veze ni sa vjerom, ni sa crkvom, ni sa 
bogom. 

Od 15:38:31 

Voditeljka: Podele su čak i u policiji. E sad, podele su crkvene, nisu političke. I ti ljudi koji će doći 
da spreče ustoličenje dolaze iz političkih, a ne verskih ili crkvenih razloga. Mnogo smo zbunjeni, 
jel l’ možete Vi da nam pomognete? 

Papović: Pa ne znam mogu li da pomognem, samo želim da objasnim suštinu problema šta to znači 
- ne damo svetinje. Ako mi govorimo - ne damo svetinje, znači da nam je do sopstvene biti 
pritisak i taj tuđi namet prišao. Mi branimo suštinu i zato se narod okupio. I sad se postavlja 
jedno elementarno pitanje - koliko je godina trebalo da se okupi narod i da kaže - ne damo 
svetinje. 

Voditeljka: Više od trideset. 

Papović: Pa ne više od trideset, nego šezdeset. Posle ’45-e, ’45-a godina je bila nesrećna godina 
koja je prekstila Srbe u Crnogorce. Ona ih je prekrstila. Tito ih je prekrstio u Jajcu. Ja sam u 
knjizi napisao - Zbog toga što ste nastali u Jajcu, zbog toga ste i mućkovi. 

Od 16:29:25 

Voditeljka: Kako vam se čine ovi snimci koje smo pokazali, i spotova i ove dece koja pevaju ovu 
pesmu. Kako vam se čine mlađi od nas? 
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Petrović: Sjajno je da postoji ta pesma, da postoje ljudi koji teže slobodi i evo - Veseli se srpski 
rode, zbog slobode. Jer, sloboda je ključ da bi čovek mogao da se razvija. U Srbiji vi nemate, tu 
gde su Srbi dominantni, da će da se proganja nijedna vera, nijedna nacija. Toga nema u Srbiji. A 
vi otiđite u neku zemlju izvan Srbije. Pogledajte kako je prošao Aleksandar Dorin u Švajcarskoj, 
zato što je napisao knjigu i izneo svoj stav o jednom istorijskom događaju. Ili u nekim drugim 
zemljama. Tako da je Srbija, zato što u Srbiji ima najviše slobode, zato što u Srbiji ima najviše 
brige o drugim ljudima, zato što ima najviše požrtvovanja, daleko od toga da smo mi dobri, mi 
smo moralno posrnuli u poređenju sa drevnim vremenima, ali mislim da na ovom talasu koji se 
sada desio, na tom probuđenju koje se desilo u Srbiji 2012, u Crnoj Gori prošle godine, mislim 
da to treba da iskoristimo i da uradimo nešto više. Ja ću da navedem mog oca koji je bio ateista 
kada me je to učio. Kasnije, kad sam ja postao religiozan s 25 godina, onda je on postao 
religiozan. On je meni govorio ovako: Sve loše u životu što ti se desi, sam si kriv. Ako ti se nešto 
lepo desi, to je  zato što si radio, trudio se i zato što si tome doprineo. Tako da, sve ono što se 
nama Srbima loše dešava, ja to doživljavam kao našu krivicu i ovi problematični ljudi na Cetinju, 
koji prave probleme, to su do juče bili Srbi, ali o njima njihovi roditelji nisu vodili dovoljno brige. 

Od 17:16:02 

Voditeljka: Šta ne treba da ćutimo a da se tiče Crne Gore i Bosne? 

Papović: Što se tiče Crne Gore, ne treba da ćutimo ništa što je protivno srpskom narodu i srpskom 
opstanku dole. Ništa ne treba da ćutimo jer je ovo ćutanje nama dovedeno da mi danas, eto, 
nemamo ćirilice u Crnoj Gori, a Oktoih napisan na ćirilici. Pa zašto onda čuvaju taj Oktoih? Zašto 
ga čuvaju kad su ga pogazili? Zašto ga čuvaju? A mi to uzimamo kao jednu od knjiga koja je 
štampana na srpskom jeziku, ćirilicom, u Crnoj Gori i time proslavljamo Crnojeviće. 

Petrović: Pa prevešće ga na latinicu i reći će da je pisano na crnogorskom jeziku. 

Papović: Ne mogu to da… 

Petrović: Ubaciće ona slova Ś i Ź... 

Papović: Pa mogu oni na Kineskom da ga prevedu, ali ono je original. Mi govorimo o originalu. 

Petrović:  Evo pitanje za vas. Ako im Kinezi daju pare i kažu da su Crnogorci poreklom Kinezi, ovi 
sa Cetinja, ja vam kažem da će svi da kažu - mi smo poreklom Kinezi, ima da idu na plastičnu 
operaciju da šire oči. Za novac će sve da urade. 

TV Happy - Posle ručka - 06.09.2021. 

Gosti: Predrag Savić, Zoran Anđelković, Dragan Vujičić, Dejan Miletić  

Voditeljka: Jovana Grgurević  

Od 15:03:34 

Voditeljka: Zar nismo na to navikli i u srpskom pravosuđu i tako dalje, a neko ko je recimo 
optužen za šefa narko kartela na kraju odgovara za jedan plac koji je nelegalno stekao ili nije 
uknjižen i tako dalje. Mi smo navikli da prilikom hapšenja najvećih i biznismena i kriminalaca na 
kraju oni ogovaraju za nešto minorno i dobijaju neke kazne koje su daleko od onog kako je ta 
priča počela. Zar nije i sa Veljovićem to očekivani scenario?  

Savić: Jeste očekivani scenario, s obzirom da znamo kakvo je tužilaštvo u Crnoj Gori da nije 
reformisano i to je ovoj vladajućoj većini najveći propust sada. Oni su morali skinuti i Katnića i 
izvršiti promene u državnom veću tužilaca. Oni su izgubili mesece konsultujući se sa 
Venecijanskom komisijom da bi na kraju i došli do rešenja koja su skoro imali u prvom pokušaju 
da izmene tužilačke zakone. Ali kad govorimo o tim slučajevima hapšenja ovde imamo gro 
štetnih posledica. Pogledajte koliko se štetnih posledica dogodilo ovde. Znači vidno je ugrožen 
ustavni poredak i bezbednost Crne Gore, izazvana je, izazvana je panika i kod naroda i kod 
građana je dovedeno do uznemirenja visokog stepena, velika je materijalna šteta, imamo veliki 
broj povređenih. Na kraju krajeva videli ste kako je izgledalo na onim barikadama, pucalo se, 
bacanje eksploziva, napadana su službena lica, izvršeno je sijaset krivičnih dela protiv ustavnog 
uređenja i bezbednosti Crne Gore koje moraju biti sankcionisane, ne na način da se neko sada 



 
 

36 

 

krivično progoni što je pljunuo policajca ili mu ga uvredio već za ono što je stvarno uradio i za 
šta postoje nesporni dokazi.  

Od 15:22:26 

Miletić: Pomaže bog. Dobar dan. Da nije božje pomoći ne bi danas bio dobar dan jer ovo što se 
desilo u Crnoj Gori je velika sramota i meni je izuzetno žao. Sramota je srpskog naroda jer smo 
uspeli odnosno dozvolili da neko suverenu Crnu Goru koja je oduvek bila srpska pretvori u 
antisrpsku i da uspe da do tog nivoa je dovede da ono što je stvorilo Crnu Goru kao državu na 
kraju krajeva, a to su, što kaže, sveštenici Srpske pravoslavne crkve koji su preuzeli i svetovnu 
ulogu i preuzeli formiranje Crne Gore kao nekad davno slobodne teritorije na kraju krajeva i u 
Turskoj i Osmanskoj carevini i tako dalje, da danas neko radi sa Crnom Gorom ovo što radi. To 
su strašne stvari. To je ne samo Milova tragedija, ne tragedija Crne Gore, nego i srpskog 
naroda. Mi moramo iz ovoga da naučimo lekciju. Da ozbiljno sve svoje pređašnje greške, a one 
datiraju od komunističke Jugoslavije pa do dana današnjeg, nadam se da ćemo ubrzo stati sa 
greškama, kao narod pričam ovde ne pričam o institucionalnim aspektima, nego kao narod gde 
smo dozvolili da svoju budućnost predamo u ruke bezbožnicima. Predamo u ruke, što kaže, 
antisrpskih struktura koje su u stvari štitile interese nekih trećih strana i naravno vidimo gde smo 
došli.  

Od 15:54:29 

Voditeljka: Draginja kaže u ime je l’ ljudi sa Cetinja koji kažu da su i jutros sam slušala kada se 
sve je l’ negde stišalo, kako je ovo svojevrsna okupacija, kako je manastir oskrnavljen, kako je 
celo Cetinje plakalo, pa su onda rekli zbog suzavca i tako dalje, kako su otrovani bojnom 
otrovima, povraćali i tako dalje. I Draginja je insistirala na tome da je oduvek bila ponosna na to 
što je njena majka poreklom Srpkinja uvek nju predstavljala kao Crnogorku i čak vodila u Užice i 
u njen kraj i predstavljala je tamo i dočekivali ‘gde je naša Crnogorka’ i ona ne shvata gde je 
problem da oni njoj otimaju njenu crkvu i tako dalje i tako dalje. I uz nju je zaista sav narod i 
vrlo su ponosni na ovu ženu. Ima ih u svim strukturama, nije mali broj. Kako da se tretira sad, 
ne možete da ih tretirate kao manjinu, ne možete da ih tretirate kao opoziciju. Kakav status 
imaju ljudi koji su pripadnici Crnogorske pravoslavne crkve i koji su juče pravili... Ko su oni? 
Kako se oni sad zovu? 

Anđelković: Čekajte... 

Voditeljka: A nisu ni komite.   

Anđelković: Pa sekte, ima svuda, i u Srbiji ima sekti... 

Voditeljka: Nemojte tako. Dobro, postoji tamo... 

Anđelković: Crnogorska pravoslavna crkva je sekta. Pazite, ajde da ja, ako nećete tako... Onda 
možete lakše vam ja da ogovaram Artemija. Pa i Artemija je bio napravio sektu ovde. Raško 
prizrensku eparhiju je u egzilu... 

Voditeljka: Jeste. 

Anđelković: Ali on je više učinio za tu sektu. Imao je čak nekoliko crkava, dobio manastire... 

Savić: I episkope... 

Anđelković: A ovaj Miraš tamo, cela država stoji iza njega. Na kongres partijski doneo odluku 
da što bi mu rekli pomogne. On nije mogao da napravi ne jednu baraku. Prema tome nema 
Crnogoraca, nema ljudi u Crnoj Gori koji su zainteresovani za tu sektu. To je istina.  

U 16:24:06 emituje se snimak sa Cetinja, demonstranti koji sjede na ulici i koji su napravili 
barikadu. Prilazi im bivši Predsjednik Crne Gore, Filip Vujanović, da ih pozdravi.  

Voditeljka: Vidim kamenice, ali da vam kažem i za ovaj kadar, na stranim nekim medijima 
deluje kao da su talibani u prvom redu. Mislim, ja znam zašto oni imaju maske i marame i tako 
dalje. Evo pokrivene su im i glave, ženama. Zaista, kada sam prelistala na CNN-u, oni imaju 36 
fotografija koje su obeležile nedelju i kada sam listala te fotografije u jednom momentu sam 
preskočila Crnu Goru i mislila da se radi o potpuno drugoj zemlji.  


